t

o5}

10

11

12

13 | .

Mo

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24 .

25

26

¢

28

-

. MR. ‘MANZEI.-"IA __Pages 7312 ~ 7454

SUPERIOR COURT OF THE STATE OF CALIFORNIA_J__———— %
FOR THE COUNTY OF LOS ANGELES
DEPARTMENT NO. 106 HON. RAYMOND CHOATE, JUDGE

THE PECOPLE OF THE STATE OF CALIFORNIA, \ \—‘ 8

' Plaintiff,
V8. ‘ No. A=267861

CHARIES MANSON,
Defendant.

ot Syan N Nt o

Y

REPORTERS ' DAILY TRANSCRIPT
Tuesday, September 21, 1971

VOLUME. 48
APPEARANCES: .
For the Pecple: ' /'  JOSEPH P. BUSCH, JR., District Attorney
iR BY: ANTHONY MANZELLA

Deputy District Attorney
E‘or Defmdant Mansont IRVING A KAI@AREK Esq.

WS (i) @mae Cous. STnEwETS
Wereczw /7 * bradidq

MARY LOU BRIANDI, C.S.R.
ROGER K. WILLIAMS, C.S.R:

@:Y O0fficial Court Reporters

CieloDrive.coOmARCHIVES




o

10

11

12

i3 .

14

15

16

17

18

19

20

L2

22

23

24

25

26

21 -

38

' ROLDME, 4@ M?; Saptoniar 2%, iﬂ?t Eages 1902 = Y554

HREINERY, Pank 7353 M3 748G 1450

bod
;o
.
I
ki
1
k) Fs .
3 ]
3
— ,
" T Ty
i
1 s !
-
* i i :
! o1

CieloDrive.comARCHIVES



5

10

1

18

14

15 .

16

17‘

18

19

20

21

22

23 -

24

2

21

7312

LOS ANGELES, CALIFORNIA, TUESDAY, SEPTEMBER 21, 1971
9:38 A.M,
ST S
THE COURT: All right, The case of People versus Manason,
Good morning, ladies and geritlemen, ‘
(Murmirs of "Good morning, your Honor," were heard
from the members of the Jury.)
THE UOUBTS‘ éond to see you all,
.In the event it should become $00 cool for you
omething I didn't aver think uoﬁlﬂ happen at least ten
days ago -~ let me know and perhaps we can cut down on one
or more of these aiz aonditionérs.
People versua Manaon.‘ The record will show
My, Kanarek is preaent° Mr. Manné%la ‘for the People,
(ﬁherauppn,the following proceedings were had at
the bench among Court and counsel, outside the hearing of the
Jury:)
' THE COURT: Mr, Manson, the Qourt will ask you again -~
THE DEFENDANT: @ood morning,
THE COURT: Good morning,

(Continuing) -~ whether you beélleve that you can

eontrol yourself; and if -

'THE DEFENDANT: Actually, I have been controlling my-
self all along.

THE COURT: All right. WLll you be quiet today, so
that we can proceed without interruptions?

THE DEFENDANT: (No response,)

THE COURT; I do know that you wish to communicate with
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your attorney from time to tiﬁa, and it's difficult with you

in the rear lockup here,
But nevertheless, we can't tolerate your interruptl

the Comrt,” \

THE DEFENDANT: <(N¢ response.)

'THE éovnm; You may vemain if you will be quilet,

THE DEFENDANT: (Smiling,)

THE COURT: And if youw will promise the Court you will
be - |

THE DEFENDANT: lI won't meke a promise,

UHE COURT: Théh you'll have to remain in the back.

THE DEFEHDANT* ALl right,

MR,: MANZEﬁLA; Yqur Hgnor, may-f hava about five minutes?|

Sergeant Whiteley isn't here yet-with my-witnesses. I believe
we are ready for crosgfgxﬁmingﬁyom qp one of -- on Paul
Watkins., .

THE QOURT: Dyg;gérqhyﬁgfablg ﬁétgat those transeripts?

MR, KANAREK:“ ﬁba, your Honor, I have had them, In
faot, I was up all night, ‘

THE COURT: Do you wish to have him on the ﬁitness
stand?

MR, KANAREK: Yes, Yes, your Honor,

THE COURT: All right,

MR, KANABEK: I located the tranacript,

THE COURT: And let me say once again that in connectign{
with anything that you may wish to read from prior testimony,
that it should be -~ it should not be read unless it is prior
contradictory sestimony: do you understand that?‘

ng
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MR, KANAREK: Yes, your Honor,

MR, MANZELLA: He 1& not -~ Sergeant Whiteley isn't hexe
yet with the witness, your Honor, |

THE COURT: A1l right,

MR. MANZELLA: If I can have about five minutes, I can
f£ind out what -

THE COURT: All right, I'll grant you five minutes,
But you should tell thit%le:y that 1t displeases the Court to

+

have to walt, U
| MR»LMA&ZE;LA;‘ I realixs that,

THE COURT: -All-right, We'll. take a recess at this
tiime for upprozimxﬁélﬁ*fiée minﬁﬁds. C

MR, MANZELLA: Al}wrighg.‘ Thank you,

{whereupon,“ﬁﬁ; féffouinéiproceedings were had in

cpen court, within the preseénce 'and jhearing of the Jury:)

THE COURT: You can remain in place, oy you can move
about, 1f you wish, ladles and gentlomen; We will remain in
recess for a few minutes,

{Short recess,)
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THE COURT: I wmuggest to the Petple that they should
make & grestey ntﬁempt to adhere to a schedule, so we won't
be deldyed as we have been this morning.

MR. MANZELLA: Yes, your Hemor.

THE COURT: Axe you ::eady with your next witness?

MR, MANZELLA: Yes, your Honok. I spologize for
this morning's delay. ' '

Yes, your Honor. Mr. Paul Watkins ig here.

THE CODRT: Mr, Watking is recalled to the stand,

 And, Mr, Watkina, you are still under oath.

THE mmss;zf }"Yes-,-

‘l‘
, o2
A |

ol PAUL WATKINS,
hasring béen pmvi.wﬂy duly mm, mmd the m:und and
testified firthey ax. follows: .. :
THE COURT: Mavg the chn:{:c 1p & little bit, so you ave
cloge to the microphom -
THE WITNESS: Yes, .
THE COURT: Auy fuz:thar d:brect:?
MR. KANAREK: Yes =+ yell w=
MR, MANZELIA; Mr. Ranayrek wag on cross-exanination.
THE COURT: Yes., Continue with\ymr grofs-exaninmtion.,
MR, KANAREK: Yes, your Honor.
May I inguire 1f the gentleman s:!.i:t:ins in the

MR. MANZELIA: !s‘lo, ymr Honor .
MR, WK’# Thank YL,
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CROSS-EXAMINATION (Contimied)

BY MR, KANAREK: i

Q Mr. Watking, is it & failr statement that from
Oct =~ well, from souetime in the latter part of 1969 =- that
18, Septewber, October, November of 1969, until -~ oh, April
or maybe May of 1970, you.lived with Steve Grogan? The
person you know ag cl;am?

A Yes. |

Q You lived with him -- that iz, shared quarters
and all of that; ig that right? |

A Uatil -~ what was the date that you pur?

4] I gaid April or May of 1970.

A Yes, thar'va fair stavement.
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* Now, Mr, Watkins, as a matter of fact you have

t0ld us that you went to Las Vegas to see your mother, Do

| you remembexr that?

A My aunt,

4

Q Your avmt?

A Yes, ;L

Q In raet, ypu went 0 Las Vegas in connection with
an oblisat;on,concerning the milltary?

£ “Iea thf;draft “ ?~: o

Q And you went théra and‘ yiefe "examined in Las Vegas,
13 that gorract? S

[ £
Ty

9 No, it 1s-not RERIE

Q Viell, you nenb thrnuqh an induction ceremony in
Las Vegas, is that correet?

A Yes,

Q So your purpose in going to Las Vegas was not
to see your aunt, but was to visit the draft headquarters?

A Right, I didn't say that was my purpose, I just
s81d I went to my aunt’s house when I got there,

Q But your -~ this was in the summer of 1969, right? |

A Right,

& Now, on occasion, Mr, Watkins, did you and the
psople you were living with, ineluding Mr, Manson, did you
take LSD in a gpaup?

A Yes, '

Q That included My, Poston, is that correct?

A On a few ogcasions, yes,

9

Well, Mr, Poston was in your cbservation .
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for weeks at a time without doing anything -~
MR, MANZELLA: Objection,
q BY MR, KANAREK: «- 1s that correct?
MR, MANZELLA: Objection, your Horor, it is not relevant |

H .+

and material, o

MR, Kﬁgﬂﬁéﬂé;‘lt iy relevant and material as to =-

v LTHE ;fzétfn'w: Sustained,
| .§;%ﬁﬁl;%Aﬂﬁgﬁki3{W§§1iﬁﬁaywltfgk§1§n effer of proof, your
Hopor?  ~ 10 o .0 T 0T T

THE GOUBTzﬁfgﬁﬁﬂﬁogtgaz’goe.

Q BY MR, KANAREK: -Will you describe for us,
Mr.'Watkina,‘ypigprQurfhd:whpnet¥1 of these people took LSD
a8t the samo-timoé

MR, MANZELLA: Objeetion, your Honor, it is not
relevant, |

THE COURT: Sustalned,

MR, KANAREK: It is relevant and material as %o the
state of mind,

THE COURT: The objection is sustained, II you wish
to particularize an ocoasion, you may,

Q BY MR, KANAREK: Well, on oné or more occasions,

did you take LSD along with Mr, Poston and a group of other.

people, including Mr. Manson and other individuals that you
weré living with? '
A Yes, '
Q Would you describe for us -~ would you describe rbf
us what ccourred on those occasions? |

¥R. MANZELLA: ©Same objection, on the same grounds,
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MR, KANAREK:

THE COURT:

MR, KANAREK:
Honor?

THE CQURT:

Your Honor -~-
Same ruling.
Well, may I approach the bench, your

No, you may not,

[ 4
N
1
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¢ *
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. o
17

ey

Q - BY MR. mmm This ~» at these times you were
living with the Family, sd-celled, that you've termed the
Manson Family -~ is that right?

A Yeah. .

@ And you were Iiying with the Fawlly during
times that you've testified hex# iIn court; is that right?

A No, that's not right. I -~ it was during

. Charlie's preliminaxy proceedings that -~ that I way living

with the Family. I never did give any testimony --
Q Well, you've testified - 1'm moxry.
A I nevexr did gm any testimony during those
t:l.ﬁm.;
Q we,u, I mean, I am xeferring to yam: tegtifying
here In uuurt. '
SRS
‘52* "V You'lvs testified to certain times that you met
gzt' vm:m, and you lived with his group of peopla?
1 * Yex. .?} T

TR g

s ‘Q Now, i’}: vas wvcﬁi:::mg thage pariqdﬂ of times that
you've agok«m nf ﬂnt you toock LSD as & group; is that
right? - v -
CAL 5 1 in '€ Unde¥stand your question, Mr, Kanavek.
Q A large tumber of people, including you, Mr.
Poston and others, were in a room in a houge on many occasions
when you took LéD togethexr? '
A An I testifled before; is that what you are
saying?
Q That's correcty right?

CieloDrive.coOmARCHIVES
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28

Rl

A Yes.
R And would you tell us what ogcurred when you
took LSD together?
MR, MANZELLA: Objection, your Homor. It's not
televant.
MR. KARAREK: 1It's relwm#, yodr Honoxr, May I
approach the bench, your Homor?
THE COURT: Youlmay approach the bénch. It does not
appear to Be rélevant, However, I will hear from you.
(Whereupon the following proceedings wers had
at the bench among Court and coungel, outside the heazing
of the jury:)
MR. RAﬁAREm This encowpagses the very time pericds
ve are gpeaking of, your Honor; snd if -~
THE COURY: Yes.
MR, KANAREKY =~ thepe events ~~ if these LSD
trips took place st tiwes when Mx. Shea vas =~
THE COURT: How are they relevant?
m KARAREK; Because if these people wers under &
LsD. t::m, if these people were all taking LSD, they wouldn't
:Ba 1n any position to know anything abeut Shorty Shea.
i 7 Whe mmﬂm af the man is in issue, If he
\ns ‘on & LBD tidp ==
e nwm Ehe ‘Court sustaing the objection.
o (Wheraupon the following proceedings were hiad
! fn, opeh, umu‘, ‘within the presente and hearing of *
the Jury:)
THE COURT: The Court sustains the objection. Let's

CieloDrive.cOmARCHIVES
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procead.

: caimdgrn, d:td ym‘? M: my time that you were living with
: thesa puople tlm: yau 've t;alked about?

1sh tripﬁ t:ugathm:, !;n that & failr statement?

TR s

Q BY MR. KANARER: Mr. Watking, I ~~ you kept no

A7 Ruht.: sl didn't keep & calerdar.
q And you don t know on what days you took these

A Well, that's a faiz statement, to say I dm't kaew |
the mumber attached to the day.

Q Well, you dpn"t know whet days «= you did not
keep a4 calendar? ‘

A Yesh.

Q  You don't know what days -~

A I remember the days, bub as to what the numbers
were on the dates; I don't know.

@  You don't know when -+

A The date.

Q == you took these trips, do you?

A I know when; but the date, I ean't tell you,

Q Well, what I aui gaying is: You can't tell us
what days they were?

THE cmm': I think it's cleaxr that he does not remember -
the dates.

' Q BY MR. KANARER: Now, on vecasions when you were
in the presence of Mx. Poston at a time when he was in the
presence of the pecple that you call the Family, did Mr. Poston
lay around for weeks at & time, Lmmobile, not doing anything? |

MR, MANZELIA: Objection, yous Honor. It's not

CieloDrive.COMARCHIVES
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" trelevant.

MR. KANAREK: It has to do with the credibility of «=

as to whether o¥ not =~

THE COURY:
MR. KANAREK: == whethex or not anybody ean observe it.
. THE COURT: Sustainad. And do not argue unless you
spproach the bench,
The thijection 1x sustained.

Suntained.
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'

’\ 1

court? I don 't understand the questioning .

time period that you have testified here in court; is that

HR.: K&IAREK: Well ==
Q ;», O these occagions, Mr. Poston ~~
’ Hr. Watkins. |
Paprdon me. Mr, Watking.
‘ ;-One :Ehau omgion:, when Mr. Poston was in your
prestnne, he a‘lab book I.SD,, 1s that right?
A . On soise ovcdsions, yes.
Q - And do yqu ktmu vhat dayg Mr. Poston took LSD?
k .. Hoiow =='T'91'go back and remeuber them, if you

A
?

AL
c’a

Q Can you tell us what days they were? Name the

A Name the dates?

Q Yes.

A I 've already told you, I won't =~ ox, I van't.

Q@  And wes it your obgervation -+ now, Il wi:thdaw'
that,

And these days that you can't name are within the

wight? |
A Within the time period that I have testifiad in

Q These days were within the period of time that you
Lived with the people thai you have mentioned; is that
right?
. m MANZELLA: Youyr Honory I'm going to object on the
grounds that it's vague and ambiguous, as to exactly what that
neans .
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' &

. mE GO gtathed.
" Q  BY MR. RANAREK; Now, did you cbserve -~ did you
) Cet PR o
observe ,ﬁam:isr -Dqgario. At the Barker~Meyers Ranch area.
A Yes.

%\,"'

"4~ " And a4 yok observe Danny DeCarlo at the Barker's--
at the Barker-Meysrs Ranch area in August and September and
October of 19697 ,

A Not in August; but in September and ~- 4nd not in
October, |

Q 'Helj..,, vhat weg the last day that you sav Mr.
DeCarlo at the Harker~Mayers Ranch area? |

A 1t would be somewhere around the middle of
Septevber, wis the last I saw him up thexe.

Q And did you see Mz. DeCarlo at the Spaim Ranch in
the summer of 19697

A Yes. : .

Q And did you see My, DeCarlo at the Spalm Kanch
in the summer of 19692 '

A Yesu.

Q And did you gee Mr. DeCarlo at the Spahn Ranch
in the summer of 1969, at the same time that you saw Steve
Grogan &t the Spahn Ranch in the summer of 19697

A Yes. On one otcasion.

Q And was thiz on the occagion wheén you went to the |

Spaln Ratch, after having seen Mr. Maspson at the Barker Ranch~

A NO--;
Q -w in the sumuer of 19697
A Na,

¥
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ﬁi Well, when did you see Mr DeCaxlo at: the Spahn
Rmch in the summer of 19697 ,
A That was eatrlier, in =~ in August, when I had made |
4 trip to the Spalm Ranch.
Q And during August and September of 1969, you were
&t the Spaim Rench; ia that correct?
A 1 made & trip thevre in August. And I stopped
there once in September, yes.
Q@  So in both of those months, you were at the Spabn
Banch?
A Yas.,
And what days in August were you at the Spehn
Rench?
A - X don't recall, It wis carly in the month. :
@ And when you went to the Spahn Ranch, did you see .
Bill Vmé? ¢ :
o A Kln:r tines.

‘.\,

‘q And you saw Bill Vance in August of 1’969 at the

'smhn Rancw £y that :’ﬂgﬁt?r’

i ' No, i:hat s not. ri,ght. I don't recall seeing
Bill at t!mt timy

o m.d you ue 3111 Vanice in September of 1969 at the

Spabn Esnéh? < ol

A Yeg.,
Q When in September, 1969, did you see Bill Vance

at the Spahn Ranch?

A It wag #xound the 7th.
Q Were you at times, when you were with the people

CieloDrive.cOmARCHIVES
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that you have told um you were with, in the summer of 1969,
were you at times stoned for days at a time, while in the
company of those people?

A No. '

Q@  Wewe you stoned most of the time during any
period of time that you were with the people that you have
told us you were with, duxing 19697
| & - That's a pretty haixy question. Would 'wu sdy
that again?

MR. RANAREK: May that be read, your Honon?

’.[‘HE» F:GJRT: Yes.
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(Wheteupon, the record was resd by the’
reporter ag followa:

"3  Were yuu gtoned mogt of the time during
any period of iime that you wexe with the people that
you have told us you were with, during 19697")
THE WITNESS: (No response.) '“
THE COURT: Do you -und&utaf:& the question?

,’_\* THE WIINESS: It's huge. I mesn, it encompayses &

I whola year, And if 1 say, "Yes,” do I say "Yes" for a whole

year? Q:: if X 3ay, *"Hh," do I say, "No," for a whole yeax?
Q@  BY MR. KANAREK: You may snswer the question and
then explain, £% you wish, Mr. Watkins.

. m COURT: ;pr:hags you could rephrase it.

" @ - BY'MR. KANARER: During the yeax 1969, was there
any period of time when you were gtoned, most of the time
that you wekée with the people that you have told us you were
with?

A Yes,
Q And what: were the days -< now, I 'Ll withdvew that.|
What do you mean by "stoned"? '
A I meany @ither smoking marijusne or -~ most of
the time, 1s what it was; and ceeasionally, taking 1LSD.
Q And what do you mean when you use the word

‘Tstoned"? What do you mean as to your mental state of mind?

A Uhhl =~ well, when you smoke marijusna, your

. sental stete of mind 18 just -~ you are still aware of what

is going on, snd the samé with LSD; you are still quite
aware of what 1s going on. But it's just quite different
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2-10. 1 | then the ordinaxy <~ than your ordinary stete.
. 2 | : And 80, you <= you call that being :toned And 8o
3 | therefors »~
4 Q And so when you say "stoned,” you mean that you
5 | are under the influence of LSD or marijusns «-
6 A ]‘:e;g.
; 7 Q@ == or both?
8 A Un~hme. |
9 Q For a continudug period of time, going on for day
0| after day &ftex day; is that right, Mr. Watking?
“{ ‘ A Well, max{juana -~ gee, it only lasts for a few
2 | hours; 1f you smoke some.
13 And then LSD daly laaks for mmybe ten, twélva
1 hnura, if you take some, '
. ® $o you don 't really stay consténtly stoned.
° @ . Well, did you testify on August the 12¢h, 1971,
1 that you' uera stoned most of the time? Did you o testify?
¥ oo N A Yes, I weg stoned most of the time.
19 1 " -2, S0 ;ﬁx&g'~m§ng that most of the time in & 24~hour
b - day - or', 1h'a plaéi;bd' of & week, or two weeks or three weeks,
4 duning thm; qnt:im pmﬁoﬁ of time, most of the Ttime, you were,
# | as you put ;Lt, staned?
D Avem it
i “ Q Is that corvect?
< :i A Unthmem . |
Q@  Would you auswer "Ves" ox "No"?
. : A Yes. |
) And on some of these occasions when you were
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) -

stoned, did you try to climb wallsg, My, Watkina? |
MR, MANZELIA: Objection, your Homor, It's not relevant.
MR. KANAREK: It's relevant to go with ~- may I approach
the bench?
MR. MANZELXA: 1 '11 withdraw the objection.
THE WITNESS: I == no, I didn't clinb any walls.

i X
H
PEEE B
. &,
M #
. F
i .
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£ ;1_ ¥ - 4 i -
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~ but this 1s a situation wherein I have told you that you are not
" 4o do this in front of the jJury,

|+ BY MR, KANAREK: You didn't climb any walls?
Ao No. | §

Q”--_ Did.you feel like you were losing your mind at any
timc wh;ie‘you were stoned?

A1

= e

A I havo bn ccegs&ana. ,1;w23,
Q Felt like you were losing your mind?
A Un-huh, “:";11 1?§
Q Is that correct?
A “hat's correct

Q And this is during the period of time that you
were living with the people that you told us about, right?

A While living with the Family, yes.

R Did youtestify that Brooks Poston for months and
months he would be in -~ and for weeks at a time he would be
unconselous, Just laying on the ground, laying in one place?

THE COURT: You needn't answer that,

MR, MANZELLA: Objection, youwr Horor, no foundatieon fox
that question, '

THE COURT: Mr, Kanarek, would you epproach the bench?

(Whereupon, the Followirg proceedings were had at
the bench among Court and gounsel, outelde the hearing of the
Jury:) |

THE COURT: This i1s not the first time I have seen you

engage in unebhieal'gandugb during the course of the trial,

MR, KANAREK: Your Honor, 1f I may --
THE COURI; There 18 no foundation --
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MR, KANAREK: Yes, there is, your Honor,

THE COURT: There is no foundation for it.

MR, KANAREK: Yes, there is, your Honor,

May I tell you —-

THE COQURT: mhere ie no foundation for your having done
what you did,

MR, KANAREK: May I -~

THE GOURT: Uhder the gulse of asking & question, you
are tqaﬁirying, in affuct and there 18 no foundation -

MR. KANAREK: Can I tell the Court what the foundation
is%

THE CODRY: Yes, |

R, KANAREK: 1I'l1 tell the Court,

Under Green vs, California, yaﬁr Honor, thié is
exactly the thing that Hr, Manzells did not do with Mary
Brimner, .We have a right, under Green, 1If yoﬁr Honor's
interpretation of Green ve, California -- this 1is previous
testimony., It goes to the credibility of‘ﬁr. Poston as to
whether he gcould observe,

THE COURT: If you wish to put this man on the witness
stand as your own witness concerning Mr, Postont®s conduct,
you may do so, But this 1s not proper cross-examination,

MR. KANAREK: "I't 1s,

THE COURT: Thia is not proper aross-axamination.

M, P?uﬁoh'a eon;uct, az I remember, was not gone into on
direct, T N
MR, xwiﬂﬁx- fig‘, it Wag,t Lt
THE COURT; D:!{:d_yot‘x .fl.nqph;e' Of Hr, ~-

‘ . LI - e

- . DL I |
* ; ¥
AN C o
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MR, MANZELLA: No, your Honor, I haven't gone into
life style, '

MR, KANAREK: Yes,

THE COURT: Wounld you be gquiet, Mr, Kanarek?

MR;KANAREK: I'n sorry, your Honor,

THE COURT: Let somebody speak here,

MR, KANAREK: I'm soryry.

THE QOURT: Did.?é@?diaeuas Mr, Poston's conduct on
direct? N

MR"MAﬂiELLﬁ o, yeur Honor,

KﬁNAREKx ﬁny I --'5.. L 2

i P |
THE OOURT- Ir you do this again, Mr Kenarek,i'm

R

going to find you in contempt I*ve,warned you about it
before, and you havn peraiated 1n doinz 1t when you have a
redord in front of you- and you dé have records in front of youﬁ'
of previous testimony, You have the Grand Jury testimeny, you
have {estimony or~wifnesseu in previbus trials, and you
offer it before the Jury by way of a question and answer
given in previous testimony, and 1% has really no basis for -
réally no basis for being asked,

You have no reason to ask i1t, It 13 not prior

{- dnconsisternt testimony,

Now, you need not tell the Court about Green vs,
California, but this man did not state otherwise concerning
Mr, Poston's conduct,

MR. KANAREK:y I€ I »w
THE COURY: This iz the last time I will tell) you about
it.
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MR, KANAREK: If your Honor will bear with me just a
minute, I think the analysis your Honor is missing, 1f I
may, is that one of the grounds for impeachment is credibility.|

1 And if a person is asleep and laying on the floor, they cannot {
~ obgerve, They cannot see what's going on, And i1f the man 1s

‘asleep and ungonscious, he can't see what's going on, your

Honor, and that's the point, We have a right to put into

. aviderce if somebody sees & witneas slesping.

THE COURT: You ask him, but don't ask him by reason -~
by way of the question and ﬁnswer previcusly put to him in
another court proceeding,

Let's proceed,
(Whereupon, the following proceedings were had in
open court within the presence and hearing of the jury:)

Q BY MR, KANAREK: Mr, Watkins, during the period of
tine that you were living with the people that you have spoken |
of, during 1969, did you see Hr, Poston laying in one plaee

' for months and months at & time?

MR, MANZELLA: Your Honor, I'm going to object on the
grounds that it is vague and ambiguous as to time,

MR, KANAREK: Your Honor, —-

MR, MANZEL%A;.“Xt-is vague and ambiguous as to what

 "thoge people#_ﬁ?ags;

~ 'THE QOURTY™ Sustained,
;

4

Q , Well you“have tdla us, Hr. Watkins what the

I'!R KANAREK' ’dell may, I ma,ke —

Family means, You have uaed that gross term, groupling a bunch

T

- of people together ana dalling them a family, is that right?

.y
; . R
Yy - s 0 - G

A @%atus,riqu,f.
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A Not swnths and monthy.

Q He didn't lay for months snd months at a time?

A Kot for that long a time,

Q Did he lay for weseks at ¥ time?

A Yes. I've seen him lay for weeks at a time.

Q So you've ﬁjiffe:‘mtiatins between My, Poaten
laying in one place for weeks at & time from months at & time,
‘right? | ‘

A ’atem

" weeks at a time did Mr. Poston Jay in one place?

g Now, having in mind this Family that you ave
speaking of, did Mr. Poston, at & time vhen you were Living
with this Pamily, lay in one place for wonths and months st
A time?

Q’ ~ Now, within your lmorwladgé, then, far how many

A Never yeally laid in one place, Eike he woul&,
for weeks at & time, he'd just Iive in the bedroom. And the.n,
He'd come down every once in a while and eat or stend sround
for a 1ittle while, and then he’d go back and lay in the
bedroom. He spent most of his time, for weeks, fn the bedroom,
Jugt laying theye. |

Q Did he sppear to you to be next to death?

A Yes.

Q Then, you were saying =- I'11 withdraw that.

On August 12, 1971, did you testify referring to
Mr. Poston "For months and monthg he would be fn -~ for weeks |
at & time he would be unconscious, just laying on the ﬁam:,, |
1ay;tng :tn pné place”; did you so testlfy?

. ‘I*
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% F .

A Yes, but the months and months Ls a correction
of mysslf,

MR, KANAREK: Well, your Honor, may that be stricken?
1 am asking him merely =~ my guestion wag whether he uttexed
those words and I asked if he --

THE, WITNESS: Well, a yes and no answer doesn't fit.
I bave to say gomething =-

THE COURT: The motion is denied.

- BY MR. KANAREK: Myp. Watking, 1f you would, listen |
to the question and I -~ 1f you would just ~= we are in a |
courtroom here, snd Lif you would just anewer the questicn,
plesse, Mr. Manzella will be eble to spesk further with
you,

MR, MAWZELIA; Youx Homox, I object to Mr. Kenavek's
comments.
‘ém': COURT: Sustained. .And Mr. Kanarek's remarks ave

P Q BY m, RMAREW My question -~
| WE GWR:I:: Mr. Renavek, go on with your next question. |
KAHAREK' "fes, your Homow. |
'nm COURT: Mg !:_sagst‘ answered the last question,
MR. KANAREK: My quention wes whether he uttered the
words «-
THE COURT: The Couxt heard an answer. Do you went

. to xepeat it for him?

THE WITNESS: I did.
Q BY MR. KANAREK: What?
A 1 did.
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Q You did utter those wordg in & courtrpom on
August 12th, 19717
A Yeg.
Q Did Mr. Poston appeer to you to lopk like a
Zoabie? . - .
A Yes, he a1d,
*fca, ‘mdhvsappurtpymtobeinnlw state of

| "conaeioumeas, 1ike. m],kins death?

Lh A Yed; hedtd.
. Q.. Now, Hr. Watking, in connection with the publicity

that you parbook ;tn Ag Iax as your gtatements c¢oncerning Mr.
Hansfan were, cmcqrmd? 11& you pose for plctures, wherein
theue picm::eﬂ of you were to be uged for profit?

A Yes. .

§  That wag -- that waz in the £all of 1969, sftey
M. Manson was aryxested; 1g that correck?

A Thet's correct.

Q Now, 18 1t a fair gtatement, Mr. Watkins, that you |
considered yoursglf to he & membexr of what has been c®lled,

" In this courtroom, the Family?

A Yes.

Q And you weve 8 mewber of thip Faully as much ag
Steye Grogan, Ssndy Good, Brooks Poston, just as much ag
anyone else that vas a mewber of that Family; is that

- correct?

A You can say that, yes.
s] During the period of time that you were d member
of this Family, Mr. Watkins, did you hear -- did you ever

CieloDrive.coOmARCHIVES
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16f ‘.

hear any of the members of the Family sitting around plamning
to kill Shoxty Shea?. . |
A No. . | i

¢ ‘¢
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1]

:”12 | -

2 Did anyome, who was & member of this Family,
ever mention Shorty Shea as one who was going to be killed?
A No.
Q Is it a fact that on occasion you became flipped
out, upon uging LSD?
A That all depends on what you call flipped out.
Have you used the temm "flipped out"?

Q
A , Yea.
Q

~ And haye you been flipped out while wmder the

| »intluence of 15D?

i A Yes.
. ’*L—Q : And mld }’ou t:ell ua, My, Watkins, what do you
' mean ‘b;r v ﬂipped out” tm 18D?

A Gni:? Fl{ipphd out” is in relation to the body.

| In ralttion to my lm?y, if you take & big enough dose, it

T you ci.zt: of any consciodsnass of being in a body, to
where you den't have sny conscioumess that you have hands

: and legy md ayes and head.

So, when you don't h.uve 2 consclousness of a bady
any more, then I would call that flipped out; becauss then you
vould be out of your body.

Q And you have been flipped out during the yedr
1969, while under the influence of LSD; is that correct?

A Hoop -~ that's correct, yes.

) And you don't know what days these flipping outs

| oceurred; right?

A Right.
MR. KANABEK: Thank you. Thank you, your Honox.
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, BY"I‘ﬁ'{. MAKZELLA:

| that Mr. Mangon had made to you, ou that date?

THE COURT: Any redirect?
MR. MANZELIA; ‘Thank you, youx Honor

“
LI b
v

]
H

SERAN REDIRECT EXAMINATTON

S @ Mz, Watkins, hw do you remember the date that
‘Hmwa #old yoii aﬁmt thé kiﬂing of Shorty?
A _How do I r&mmbex? the date?
ﬁ:iéht, B o
A Because my draft physical was on the 2nd; and
then théy sent i t6 L. A. on the 3rd; and then I left the
degert, snd I got to my aunt'? house; #nd the next moraing,
I had to be at the draft place, which wag on the 2nd.
Q@  Of Septembex, 19697
A Yeﬁ.
So that means I left on the Ist. I got the;m o
the Znd; went to L. A. on the 3xd.
Q Aad ym spoke to Mr. Mangon before yqu left
Baa;ke: Rench; to g0 to take ymn: physical?
A Yeah, just sbout a day before that.
q Now, do you recall talking to Sergeant Whiteley‘
on Octobex 14*:1:{ of 19697
A Yes, 1 do.
o] And d1d you tell Sergean,t Whiteley about ambementu

MR. KANAREK: Well, your Honor, that =~ I'Ll object to
that as calling for a ponclugion. It's irrelevant and
immaterisl; without a propexr foundation,
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!IIE f‘:EIJRT. Overruled. You may snswer.
THE WIDNESS: I == I told Mr, erlit&ley sbout everything
Gba‘rlit t:nld m& al;wt that, tl'mx, ves.
4 BUMR. wzm.a ALl xight. And that ves on

. Qctober I&th. of: 1969; is that correct?

KANAREK' ‘Well, I'i1 object »-
m: WLTNESS: 'Yek. |
MR. KANARER:; == to that as calling for & conclusion;

' and no proper foundation, ywir Homox.

THE COORT: Objection overruled. The snswer may

- remain,

Q BY MR, MANZELLA: Now, Mr, Watkins, vhen was it
that you first talked with gsomeone about making money for

" informetion on the Msnson Family?

A 1t wasn ' untii sometimae lateyr -~ it was on into

November, when Charlie’s preliminary came yp. It wag -~ yesh,
it wits on into Novembex, late, around Thenksgiving.

Q Now, were you taking drugs at the time that Mx.
Mangson magde the statement to you sbout the killing of Shorty?
MR, FANAREK:. I'Ll object to that ds calling for a

| conclusion; with no foundstion; and ambiguous as to time,

your Htmox.
And T would 1lke to inquire on voizr dire.
THE COURT: The motion to inquire on volr dive is

| dented.
26

The question is: Were you taking deugs =7
(Whereapon the record was vead by the zeporter
as follows: '

CieloDrive.cOmARCHIVES
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killidg bF Shoreyr’y 1

f:'g, , w; ym:a you taking drugs at the time
that My, Hanacm 'made the ntui:ammt o you about tha

MR. KANARER: I'I1 object o the form of the gquestion.
THE CART: The question is ambigious in form. The
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;‘ ha-1 1 Q BY MR, MANZELLA¢ HMr, Watkins, you testified that
. 2 before -~ I want to direct your attention to that time when

3 | #r, Manson was speaking to you about the killing of Shorty,

4 before you left for Barker Ranch to take your draft physical,

. 5 At that time, were you taking drugs, at the time
6 | Mir, Manson was speaking to you? Were you taking drugs?
’ i MR, KANAREK: That's ambiguous, yowr Honor, Object to
s | 1t,
9 THE COURT: Sustained,
10 When was the last time before he spoke to you that

1n you had taken any drugs?

! 12 THE WITNESS: When I had left the Spahn Ranch in May,
B Q BY MR, MANZELLA: Of 1963°%
" A Eaé.
. 5 Q And when you left the Spahn Ranch in May of 1969,
6 | where did you go?
: wo A I went to Ene Barker Ranch,
s Bk ¢  Now, rnqm th of 1969 until September -~ the

¥ | beginning o;’* Saptember, 1969, who did you live with at
2 Bapker Rgri&h? L e Ee T

2 A.‘ Uh - I. bsliew I alresdy’ anuuered that question.
’ 2 | But it was Paul Grockept‘ Brooks Poston , myself, Juanita

2 Wildbush, and occasionally thera wore our partners, Stan

24 Berry, Tom Berry, But those th I Idlved with most of the
# time was Paul Groek;att » Brooks Poa‘ton,, Stan Berry -- no,
) 2% not Stan Berry, but Bob Berry -- and Juanita Wildbush,
i 27 Q& And when you left the Spahn Ranch in May of 1969,
® # ] aid Nr, Manson and the Family -- strike that,

CieIoDrive.oomMzCHWEs-
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When you left Spabn Ranch in May of 1969, were

A Tes,

Q Now, Mr, Uatﬁins, when and where did Brooks
Poston sppear rnisxt to death?

R On scveral occasions, iné first time I saw him go |
into 1t was in 1968 whén we were living in the -~ 1t was |
during the:aunmer of 1968, when we was living in the back ranch|

‘ Bnd h& took & ane ot acid and lay down on the
conch- and ;t that tima, he didn't get up tor three days,
He just ~~ he 3uaﬁ,l§1d\§pepqt;gnd then he began to show a
1ittle activity. "‘ - .

And then he wenﬁ intd the same type vhing again,
later on in 169, as we weve living»in the Gresham house, And
he started aﬁst laying around most of the time, and very
pasty, whiteé looking, He looked nezt‘to death to nme,

L And on both of those oceasions, the two of you
were 1iving with Mr, Menson and the Family; is that correct?®

A That's correct,

MR, MANZELLA: All right, '"Thank you, I have no
further questions,

MR, KANAREK: Mr, Watking -~

MR, MANZELLA: I'm sorry, I do have two or three

THE COUYRT: You may,
Q BY MR, MANZELLA: Mpr,. Watkins, you referred to
statements made at Barker Ranch with regard to Frank Retz,
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' before you left o take your draft physical,

Who made those statementa?
MR, KANAREK: Well, that's amblguous, your Honor,
Itts assuming facts not in evidence, It's -~ there's no
foundation,

The form of the question is -~ is 1mproner _ You

,shduld take the transcript and show the man ~-

THE CQURT: Overruled,

MR, KANRBEK:. -~ what statements he's retérr&ng to,
THE -COURT: Overruled,

Q  BY MR, MANZELLA: You may answer.

& - Charlie m#dg‘vhe statements, that -~ and he said w-i
) :Where i%iéfihose statements made?

Lt In’ the ~- that day -~

MR, K%NAREK' Your, Honor, thin ‘18 also outside the

scope of croaa-examin&tivn‘ ‘If he wants to recpen, I think

{ he should make a motiqn,+yOUr and?.
18 | '

THE GOURT: The Pebple?
ﬂn,‘MANZELLA;-BRavae approécﬁ th;‘beneh, your Honor?
THE COURT: Yes, you may,
(Whereupon, the following proceedings were had at
the hetich awong Court and agunsel; ocutside the hearing of the

THE GOURT: It does appear to be outaida of the scope or '
gross, but I can't quite remembev ——

MR, XKANAREX: This wasn't -~

THE GOURT: It was mentioned previously, but I can't

recall whether it was on direct or .cross,

CieloDrive.comARCHIVES
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MR, MANZELLAL ‘This was brought out by Mr. Kanarekx on

eross~examnination,

MR, KANAREK: Not about Frank Reéts,

MR, MANZELLA: Right,

THE COURT: I think so, but I'm not sure,

. MR, KANAREK: I dori't think mso, .

MR, MANZELLA: That's right, It was brought out by
HMr. Kansrek,

MR, KANAREK: About what?

MR, MANZELLA: About Frank,

THE COURT: About a conversation about Frank Retz, that

was held -

MR, MANZELLA: Your Honor, they were made st Barker
Ranch, sarlier the samelday that Mr, Hanson made the
statements about the killing,

THE GOURT: That's correct,

MR, KANAREK:; I don't recall BNy -~ .

THE COURT: I do reecall that 1t came up, but I can't
recall whethey i$ was on direct or on cross,

MR, MANZELLA: They were brought out on oross.

THE COURT: Yousay it was brougﬁt out on cross?

MR, KANAREK: X don't belleve so, I don't believe I
brought it out on cross, ‘ '

MK, MANZELLA: Well, I can -

fHE COURT: Lett!'s find out,

{Wheveupon, the following proceedings were had
in open §0urt, wlthin ﬁhc hearing of the jury:)
Joyce, would you get yeaterda;'s transeript? |

. L1

ii:&n;“ ﬁf;:*f'_ ‘ u 73#6_
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" there would be no -~ it's Just not -~ I can't represent 100

{(Whereupon, the followlng proceedings were had at
the benc¢h #mong Court and counsel, outside the hearing of the
Jury:)

THE COURT: FPart of the conversatlon, I know, was gone .
ifto in the examination, )

MR, KANAREK: I don't recall -

THE COURT: You can't recall?

MR, KANAREK: Not as to this ﬁitnesa, your Honor,
I don't heligve I interrogated him on Frank Retz; beciduse

per cent to the Court that I didn't, but I sure don't believe
I daid,

ey, CieloDrive.COmARCHIVES
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MR, MANZELLA: Your Honor, can I get .

{Whereupon, the following proceedings were hatl

in open court within the presence and heardng of the jury;)
THE COURT: HNeed a recess?

We'll take a short regess, During the redeas you
are admonished that you are not to converse amongst yourselves;_
nor with anyone elge, nor permit anyone to converse with you
ori any subject connected with thils matter, nor are you to form |
or express any opinlon on the matter until it is finallf
submittad‘to you.

(Whereupon, the following proceedings were had abt
the beneh smong Court and counsel, outside the hearing of
the jury:)

MR, MANZELLA: Can I pet my copy, teo, your Hohor?

THE CQURT: Yes,

(Pause. )

THE COURT: 7191,

MR, KANAREK: That 13, your Honor ~- I submlt that I was
not ~-« there is nothing there,

PHE CQURT: Have you talked to him about what was said
here?

MR, MANZELLA: Not -- uh, not really, No, I asked him
if I hadn't heard the word right, and I asked hiw if he
sald Frank Retz‘. And,he‘said yeah, they were talking about

. Fronk Reteq and the raid.ab bhe ranch, I'm not sure whether

he said something ahnuz Frank Retz buyling Spahn Rench or trying|

| to buy Spahn Ranch or talking tn Gecrga Spahn or something
. 15-}&& t’ha‘bi ;L'.. ;‘ ?ﬁr _‘; Lt I: : ,'e:-'.'
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1 in passing, your anoru ‘

MR, KANAREK: IAsubmlt that that 1s Just a stataement

THE. GOURB: Db»yoﬁ Know what he

MR.‘MAHZEBLA: It was just & statement in passing, but -

MR, KKHABExg ‘Well, I say it.;g;?utsﬁga the accpe of
e:oss." I com

THE COURT: anur%htlhsn ——

MR, KANAREK: It diﬂnﬂt so 1ﬁ to any kind of substance
about anything, L {' SR N

THE COURT: You don't know what he 1s going o SRy -~
or do you?

MR, HANZELLA: Weéll, I know what he ix going to say’
to the extent that Manson said something sbout Frank Retx and
Frapk Retrx was trying to buy the ranch from Geodrge Spahn oy
he was talking to George Spahn about buying & ranch,

THE COURT: I'll sustain the objection,

MR, MANZELLA: May I ask why, your Honar? Hnybe I
ean lii'i'btttar Poundation, I den't know,

THE COURT: Well, the ~- in couneetion with the mention

of the transaction or proposed transaction between Franic

Rety and Geopge Spahn, the only réason that 1t caie into the
case was because Frank Retr had persuaded Usorge Spahn,
apparently, to utilize Shorty Shea as a carstaker or watch-
man .,

ME, MANZELLA: Right, it is still relevant on those
gro;ndﬁ.

THE COURT: It doesn't appear to be relevant in that
way or in any way that I can ~-

CieloDrive.coOmARCHIVES
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MR, MANUELLA: Well, you see, my point is it 1s sfill
relevant for the same reason and that is it shows Mr, Hanson's
knowledge., '

‘ THE COURT: Manson's knowledge -

MR, MANZELLA: That Frank Retz was talking -- was
talking to Mr, George Spahn sbout buylng his ranch,

'In other words, Itm offering it for the same
reason, and that is that it shows knowledge on the part of

. Mr, Manson and gives him a motive for the killing of Shorty.

THE COURT: Well, it doesn't show an extensive enough
knowledge, .

MR, MANZELLA: But we've shown that through other
teatimony,

In other words, I don't ¢hink 1t 1s required that
the entire piltuation kricwn to Mr, Manson be shown by each
wiltness that testifies to.it‘ We've already shown the
knowledge that Mr, Manson had, _ '

Thi# is, I agree, -~ shows less than what other

. witneases have shown, but nevertheleas it does show -- it

doea correspond with the other testimony that we'lve offered

 and I think that just because it is not as detalled as the
. other witness' testimony -~ this is all he heard., This is all
. he remembered, He dldn't know Mr, Retx,

MR, KANAREK: !b&r Honor, just because a wan's name is

mentioned, 1t doesn'f:ﬁahn that kind of a subject can be opened

N 1

] up-, f " " £ ;

. N é '
THE COURT: I'll permit you to reopen for the purpose of
showing that, . -+ . .. oo ”

. - " CieloDrive.COMARCHIVES
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What else do you have?

MR, MANZELLA: That's lall.. That's my last question or
that's my last two or three, I don't know how many 1t will
take to bring it out, but that's the last topic,

THE COURT; All right,

THE BAILIFF: Should I bring the Jury back in?

THE COURT: We haven't given them ten minutes yet,

Give them two or three more minutes, and then get them back
in,

(Short recess,)
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Sa=1 | THE GOURT: ALl yight, I don't know what the last
.‘ 2 : quegtion is, perhaps m"d better stant ovex.
- The recoxnd will show that Mz, Kanamk is pregent.
s | AlL the jurors are present.
5 ] BY MR, MANZELIA: Mr. Watkins, who made the
6 statements about ¥Frank Retz?
b 7 A . Chaxlie:
8 Q Vhere were they made?
9 A In the ranchhouse at the Barker Ranch.
10 Q@  And this ig ingide the house?
n - A Ted. : |
12 g Who wes present when e statements were made?
1 | A Paul Crockett and Bruce Davis and Tex Watsom.

| o T don't g;mber 1f Brooks wes there or not. I don't think
® 5 | he wag. thére.

‘i

16 | 9 Row, would youu tell us what ~- strike that, -
w | We:m these made during. the day or night?

; B i & Mxiﬁs« he 3‘7 ‘.
19 g Would ;you tn‘ll us swhet Mr. Manson sald?
21 KWAREK ‘Wi fmﬁat:t.m, henrﬂay, irrelevant and
21 MWM et i
2 T COURT: Overriled.
% A He gaid there was this German guy nemed Frank

¥ | Retz and he ves trylng o buy the xauch. That he was talking |
® | in Geozge's ear and getting in his head, |

% Q  BY MR, MANZELLA: Did you Rnow Frank Retz?
. a A Nos
; ; 28

' When did Mr. Mangon make that statement in

CieloDrive.cOmMARCHIVES



T | 7353

582 1 | velation to the statements he made about Shorty?
. 2 | zm:. KAi\IARER. 3 'Eject, your Honor, assuning facts not
s | in evidince, -No foundation. Hearsay.
s THE COURT: Overrmled,
i 5 MR. KANAREK: Conjecture.
\ 6 THE COURT: Overruled.
® 7 A Just about five or ten minutes before.
8 Q BY MR. MANZELLA: Before he made the statements
9 | about Shorty?
10 A - Yesh.
u MR. MANZELLA: Thank you. I have no further questions,
12| your HoQor. ,
B THE COURT: Any xecross?
‘ 1 MR. BANAREK; Yes, your domor.
. 15
6 | RECROSS ~EXAMINATION
Y | BY MR, RANAREK:
, s | Q  Now, Mx. Watkins, you have spoken to law enfpree=
¥ | ment people, you have told us many times, Lg that right?
2 A Right,
- Q And you have gpoken concerning Mr. Retz with law
2 | enforcement pecple many timea?
= A Uh, that's not pight.
# Q Well, you and My, ~- you and law enforcement
. Co® people have discusged Mr. Retz befiore you gtated what you just
) * | stated on the witness stand, right?
® o A Actually, no, ii was & surprise to Mr. Minzells
® | that I stated it on the witness mtand, That’s why he came beck

CieloDrive.coOmARCHIVES
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A

and asked the question.
Q It wag a surprige to Mr. Manzella?

Yex.
Q Is that right?
A Yeg.
Q You've telling us thast?
A Yes.

] Well, you digeusged Mr. Retz in a previcus
couttrotm, right?
A Yes.
. R Mr. Manzella has & trangexipt of that previous
testimony, right?

MR. MANZELLA: Objectlon, your Homor.

MR. KANAREK: Well, he hag made & stakement -

THE COURT: The objection is gustained.

Q BY MR. KANAREK: So your gtate of mdnd, Mi, Watkinsg,
is that Mr, Manzella knew all about whatever you may have said
tanceming’ Frapk Retz in another courtxoom of the Superior
Couxt for the County of Log Angelea?
| MR.MANZELLA: Objection, your Homor, calls for specula-
tion. '

THE WLINESS: He =~ he ==
» KANAREK: May I approach the bench, your Honor?
TBE GCﬁJRm: No, you mily not.
© 1 Would you rephrage your question?
| . RANAREK: Yes.
g | Hr thkmsi ttm: was sn untrie gtatemend, the

'i( L
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‘“. S You knew that it was ubtrue when you stated that
g ’ ”it was & at}rgriae to P.f,r.; }ianzeﬂ.a by virtue of the fact that

. LY
. C o
i

you' l&eir that: - You testii’ied concering Mr, Retz in énother
" couptroom in Augugt of 1971, s that right? |
HANZEIIA. ﬁbj ection, your Honor, it calls for
'pecui‘tiﬁila R y ‘
KAHAREK; It goes to hig state of mind. Thatfs mll
it 1g offered for, anything except for this witness's truthe
fulnesgsa.’

CieloDrive.cOmARCHIVES
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585 1 THE COURT: Mr. Ranarek, plemse do not argue. If you
.- 2 | wigh to nppr%:&gh the bench, please agk to do so.
‘ 3 | S ifl 1 wish £o hear argument, I'll grant you the
s i :;:#gh to’ sgpronch the bench. |
5 (E i 1;11{. KﬁN?REIi: I'm fs:tl:ry
61 L May g approach the B&nch, yaiz Honor?
: T THE cotg&’r" lﬁc, yw may not. The objection 1B over-
8 :mled, You my answer. ’
o | - Do you, uridesstand the question?
o} THE WITNESS: Mo, 1 dom'’t. | |
no THE COURT: ALl right, Miss Brisndi, would you read the
2| question?
» (Whereupon, the record was read by the reporter
~ 1 as follows:
® e | "3 ¥r, Watking, that ves an untrue statement,
1 the gtatement ~- I 'Ll withdraw that snd reframe it.
o "ou kniw that 1t was untzue when you

stated that it was Asurprice to Mr. Manzella by virtue
of the fact that you knew that you teatlfied concerning |

Mr. Retz in another courtroom in August of 1971, is that
right?") |
THE COURTs Do you wndersrand the qiestion now?

THE WITNESS:  Yes. It appears to be two questions, gnd
. you have to excuse mey My, Ranarek, for making such & vonclu=
® | sion on what I cbsexved in Mr, Manzella's surprise ==

| THE COURT: Jusk answer the question.
o o THE WITNESS: I knew that I testiffed to that before, -
- but I just said that I observed Lt was a surprise to Mr.

19
20
2 |
22 n'

23 |

26-
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5a-6q 1 | Manzells. I didn't knoy that he didn't vemd it or {f he did
. 2 or not,
s | Q BY MR. KANAREK: Mz, Watkins, you wexe Interzogated,
4+ | spoken to by & Deputy District Attorney in that other court-
. 5 | zoomy yight?
6 A Right.
) L Q You've meen My, Manzella with transcripts concern-
& | ing that other trial, right?
9 MR, MANZEIXA: Objection, your Honor, the witness bas no
0 | way of knowing that.
ooy THE COURT: Sustalned.
2 | Q Well, how do you == very well, your Homor.
B ‘~ "i’m have spoken with Mx. Minzella concerning your
" t&stimmy In the other courtroom, ig thetcorrect, Mr. Watkins?
o B .:,‘». . A No, 1've spoken with My, Manrells covcerning my
1 teatimpny in this cmx:t;i:rm
v - And ‘you ‘and ‘He ﬁpo‘ke about the fact that yot had
* ® testified, in sngther case involving another defendant in
® | gnothex coustroct 6f the Superfor Court?
2o A!; . Ne, we éidn*t‘. talk about any other caseg other
| than this one.
# Q Thig cage.
B That you spoke about -~ with Mr. Manzella -« the
o 1 fact -« the matters pertaining to youx previwisg sppearance
N ® | in the Superior Court in August of 1971, right?
26 MR. MANZELLA: Objection, your Honor, the question hds
. . Z | bem asked #nd answered.
THE COURT: Sustained.

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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| - the witness stand, discussed these matters with Mr. Manzella;
18 that right, Mr, Watkina? ;

Q@ BY MR. KANAREK: And the witness -~ the Deputy
Digtrict Attorney in that other case wag Mr. Kaiz, right?
| THE COURT: That's immaterial. Let's proceed,

@  BY MR, KANAREK: Well, have you, prior to taking

& That's right.
THE COURT: That's vague and ambiguous. ,
Q BY MR. KANAREK; You conferved with Mr. Maunzells,
1g that right, Mr, ==
AP . That's right.
;1i'Q  Did you confer with Mr. Manzella in his office?
LA Tes.

LT M Lo
13 R . !
L f‘r 'é«!‘ ¥ o f‘w fi .
[N ’ 5 LI L "
CoF oy [ - ' .
< I
; ¢ PN R
L vl [, 1
¥ L |
B . '
LR ;
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& And that's the same office that 1= occupled by
Burton Ketz, the man that you spoke to in the other trial; is
that correct?

MR, MANZELLA: ObJection, your Honor,

THE WITNESS: It 48> ‘

MR, MANZELLA: Theret!s no relevance to that,

THE COURT: The ohjéction is sustained, The answer is
stricken,

q !
the people that were present at the time thﬁt this conver-

BY MR, KANAREX: Now, you say, then -- who were

- satlon took place, abéout where Mr, Retz wag the person that -~ !

that was mentioned?

A Mysell, Charlie Manson, Bruce Davis, Tex Watson,
~ Paul Crockett,

q Thatts all that was preaqnt?

A Az near as T-recall,

q I see, Yeosterday, Mr, Watkins, did you teatify
as follows?
"3 So you came in, and Mr, Manson
was therg. And then what happened?
A Oh, there wae ~.- they weére already
in the midst of a conversation, and they

conversed for a while and talked on &nd on,

"g Who's Yhey'?
o At
_"A 7, Oh, there was ~- there was Brooks
Pt S U

?bstgﬁ;:éapi Crockett, Bruce Davis, Charlie
ﬁanidn; Tex Wabtson -wers all bittihg latouna the

PR L

table " ' S I A D

- - H ‘ :

g -
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| Frank Retx,

D14 you ao testify yesterday?
A Sure 414,
Q Today, you testified that Mr, Foston was not

_ present?

A I am talking about a different time,
1) Gh, This is & different time, now?
A Pevhaps ten minutes later than the time I was
speeking of there,
& _What was ten minutes later, Mr. Watkins?
A The conversation that we are talking about, with
' y .

& . The canvcraation that you are talklrg asbout with
Frank Ret: occurrcd ten minutes lator where? '
A In the' very same place, at the Barker Ranch,

Q Who was prosaut?
A Eruce Davis, Tex Hatuon, Charlie Manaon, Paul
Crockett and I; and I'm not sure ;:ﬁ#nﬁo&a was there or not,
1 donji recall ﬁim being there,
f  Well, Mr, Watkins, is there -~ let me withdraw
that,
Was Mp, Poaton present or was Mr, Poston not
present?

A I just got done telling you: I don't resall him

- being therse,

THE DEFENDANT: (Frem within the detentlon room,
through the soreen in the door,) What happened to the three

- liours you went and meditabed about?

THE GOURT:. My, Mangon, now, you'll have to be gulet,

CieloDrive.coOmARCHIVES
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Q BY MR, KANAREK: Did Mr, Poston get up and leave,
and then ten minutes later there was another conversation,
Mr, Watkins?

A From wpen to when? What sre you talking about?

% You have just told us, Mr, Watkins, about another
conversation ten minutes later,

A Okay.

Q Who was present at the convgrsaﬁion ten minutes
later?

A All right, I told you those people,

& Who?

THE COURT: Oh, that’'s asked and answered,

Q BY MR. KANAREK: Who was present ~~ I don't believe|
~- thet -- very well, your Honor, I ~- |

THE COURT: He has answered 1t twice,

Q BY MR, kANAREK: Well, who was present ten
minutes sarlier, Mr, Watkins®

A The same people, and I know Brooks was there then,
And those -~ there was a few girls around, but I don't know
which ohes they were, becgnse they were wandering sround the

back rooms,

Q Now, you know Brooks was pregent then, ten minutes
earlier?

A Yes,

@  And you know that Brooks was nbt.preaenh ten

minutes later; right? ‘
A I sald: I'm not sure,

Q X s&e; ;hnd where was the first conversation, the
B

g ' o
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ten.minute earlier conversation? Where dld that take place?

ten minutes later?

A Sitting around the table in the Barker Ranch house,|’

G And where did the second conversation take place,

A The same place,

¢ And in between the teh minutes, in that perled of
time, what occurred?

A Talking,

Q ' So there was just one conversation; is that
gorrect, Hr, Watkins? There was no twa conyersations?

MR, MANZELLA: Objectlon, your Horor, That's
argumentative, the way it's phrased,

THE COURT: Sustalnead,

Q BY MR. KANAREK: There was one continuous
conversation, HMr, Watkins, and you have made up two
conversations. for purﬁégds of making your testimony look
honest; is that opqpéétiﬁ;-

‘MR, MANZELLA: Objection,

Q- BY MR, ‘mp.mxg; “ - W, Watkina?

PP L
" ) on (R 1 ' :
-, H . 1: \ ..}" . { I R 3

+

}‘: a, _{ R ‘ ' » -
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- compounid as it's phrased.

 there and talked for an hour or so.

20 e

" jected and tu:med thin gingle conversation into tio

MR. MANZELIA: Objection, youx Honox. The question is

THE COURT: Sustained. It {s argumentative,

R BY MR. KANAREE: In fact, Mr. Watkins, there was
no two emvexaatim, wag there?

A Well, we are calliog it twe conyersations, so
that we can lock at it. Bul sctually, we just set avound

Q And actually, there wag Just dne conversation?
A Well, we ‘could cut that up into a thousand little
parts, if you sant to, =~ |
X Righe. |
A =~ and c#ll it a thousand conversations.
Q And you chose, & few minuteg ago, in this couyt-
ropm, to break it up into two conversations, to keep Mx.
Poston in there or out of there, in order to make youy
testimony loak horteat} 41¢ that right, Mr, <~ Mr. Watking?
HR,. WZEM: Obhjection, vour Honﬂm That's
atsummtive, and 1£'s o
KﬁNAREIQ It sm tﬂ ~ TRy X appmch the bench,
ynut Emo::? S
THE, CODRI; o, you say ots. The objection Ls sustained,
@ BUMY KAWAREK: Looking into your mind and ysur -]
and youx state nfni,nd; a:: Watkins, you deliberately inter—

gonversgationn, in order to -~ in owder to pull the wool pver
all of us {o this courtroom? The wool aver the eyes of all
of ug in this courtroom?
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MR. MANZELTA: Objection, youz Homox. That's improper
crosgexamination.
THE COURT: The objection is suptdined.
Move along, now, Mr. Kanarelk,
MR. RANAREK: Yes, your Homor,
THE COURTS AIl right. It's after 12:00. The court
will take a recess at thig time, until 2:00 o'clock.
Ladies end gentlemen, during the vecess, you
are admonighed not to converse smongst yourselves, nor with
anyone else, nor permit anyome to converse with you on any
gubject connected with this matter, nox form or express any
opinton on the matter until it ig finally submitted to you.
Be back at 2:00 o 'glock.
THE WIINESS: Yes, sir, _ _
THE COURT: Mx. Kendrek (indicating the detentlon room
doox) ? |
" MR. KANARER: Yes, your Henox,
(Whereupon; at 12:02 o'clock p.m., an adjournment |
vas teken until 2:00 o'clock p.m. of the same day.)
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6b-1 . 1| 103 ANGELES,'CALI¥ORNIA, TURSDAY, SEPTEMBER 21, 1971 2:15 B.M.|

s Gty 0T

s | THE cwm*. In the cage of People vs. Manson, the »ecord
) s | will show -= wherels ¥r.! Kanazek?
| 6 | THE REPORTER: I '11 get him,

7 THE COURI: 1Is he in the hallway?

8 THE BAILISF: T bellieve he's in the reponter's affice,

? |  your Honor. She went to gat him,

10 . (Pauge in the proceedinga,)

n THE COURT: The record will show the jurorg to be all

2 | present, with Mr. Kanarek for the defendant.

13 You mey procesd.

® | MR. KANARER: Thank you, your Homor.
15 .
| PAUL WATKING,
" | having previcusly been duly sworn, resumed the stand and
* ¥ 1 testiffed fuvther #s follows:
19 '
20

CROSS-EXAMINATION (Continued)
% | BY MR. RANAREK: '
22 Q Mr. Watkins, so, in fact, theére were not two

® conversations, ten mimites aparxt, there was just ocne group

; " | of people sitting at the table, talking, --
_ % | A That's corxect.
¥ 26

. Q@ ~-= is that right?
o . A ‘mhat's right.
28 L
' R So In fact, that is untrue about there being

P | ~ CieloDrive.comARCHIVES
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two tonversations, tan minutes apaxt?
| ‘HR. MANZELIA: Objection, youy Homor. It asssumes a
fact which is not in evidence,
" THE COURT: Sustained.
Q  BY MR. RANAREK: Well, whem you stated that theve |

were two conversations ten minutes apart, that was untrue;

is that correct?
MR. MANZELIA: Objection, your Homor. I don't helieve

‘the witness stated that.

It sssumes a fact not in evidence,
THE COURT: Sustained. |
Q BY MR. FANAREK: Well, were there two conversa-
tions ten miniites apart? _
A It was one conversation, in which we covered

* many subjectss and g0 I was -= and the Gourt was really calls |

ing it two, and I wes just going along with ik, because we
were looking ai different parts of it, itwo parts of the
conversation.

Q Oh, the Judge said there were two; is that it?

4 Well, no. The == this just seemed to be the way
it went, thit we were calling it =~ talking &bout g pari,
and then talking about snother part; and, in order o have
reference points, we wes calling it two.

" But you're wights it was just mﬂawin,g

conversation

Q@ And when is the £lrst time in your 1ife you
ever heard thisg name, Fraok Retz?

A | The fixst time in my life?
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1 Q 3 Yem
o 2 ! It was on A txip to the Spahn Ranch, 4n =~ in
3 ammd August; early August.
4 ‘ P ‘. ‘R That ym he;nrd abqnt Frank Ratz?
Tel DA Yem h T
6 .é.. And whm éia you Firar hive occasion to remember

7 | that Mp. Réﬂ: - i;hat his name came up, in t;hia conversation
8 at the denrt?*

' ' Whm &ici I firat have occasion to remember?
0 | Q Yen.
n | A Oh, it wesn't long after I hesrd it the flrst time)
12 | that I vecall that I had hesrd it the first time, |
13 I don't kaow exactly when it *sj;:as-. 1 bhave rememberpd
. 8| 4g many times since then.
® 5 Q And you remembered it many times in your comversa~

6 | tions with law enforcement offlcers and Digtrict ~= Deputy
n District Attorneys; is that xight, Mr. Watking?

: 18 A No, I don't believe I talked with many law
1 | enforcement officers about that. I think that's gomething
% | that we didn’t -~ we didn't talk sbout; and I ~- why, I
A don 't kiiow.
= | * That's why T ssid it sppeaxed o be & surprise

7 £l4. Bl e M Hinzaug; when I =~ when I said it.

24 | : .
25
26

27
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8 That's why you said it appeared to be a surprise

" to Mr, Manzella?

A Yeah,
Q And your state of mind ls such that you feel that

you nust assist the prosecutlion in getting their ~- In

. getting thelr matters across in this case, is that right?

A My state of mind is that the truth will set you

free,
Q Mr, Watkins, was that your state of mind when you

came to jall after Mr, Manson was arrested with a lawyer,

. trylng to get Mr. Manson to sign rights for publicity, televisii
‘radio, and so forth?

MR, MANZELLA: Objection, your Honor, it assumes a fact
which 18 not in evidence,

THE COURT: Sustained,
Q BY MR. KANAREK: Did you ~- do you remembeyr when

Mpr, Manson was aryrested?
A Yes. f |
.And he was in the Los Angeles County Jall?

ot

R
o Afﬁ * Yes.
q

i

!

?
‘Did ydu come with.a laWyer to see Mr, Manson and

»

i

ask Mr, Manson to sign papers S0 thax you could participate,
you and the 1awyer;partmcipate.in making money from the
publicity surrounding Mr, Manson?

A Thaé Was the lawéer'ss;dea.

q That was the lawyexr's idea?

A Yes,

d You came with'the lawyer to participate in the

P11,
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publicity surrﬁunﬁing Mr, Manson, is that correct?

A That's correct,

Q Your state 6: mind when you came in to see Nr, lans
was t6 get Mr, Manson t0 sign papers with thils lawyer ao that
money could be made from the plight that Mr. Mansen was in in
the County Jail, right? _

MR. MANZELLA: Objection, your Honor, it is argumentative

THE COURT: Sustalned, |

Q BY MR. KANAREK: When was it that you visited
Mr, Henson in the County Jail with this lawyer?

A It seems like it was around December, as near as
X réaall; It was 1in December,

[*) Denembar of 19697
A Y?F? L

b " And you and the dawyer came to the County Jail,

’l

and your staﬁe of mind wag that you wanted to parbicipate in

.u.E.

the making or;monuy by vir%ue'ﬁr thc publicity surrounding
» Manson, is thaﬁ qorraot?r

. 4
~ 4;i

A I was- interested’ 1n putting out that album,
Q, Parqoyg { i i f .
A I'was intereatcd in putting out an album, and

Charlie told me that I could Just go ahead and do it, That I

could do whatever I wanted with 1t, I said, "All right, that's

Just fine.,"
S0 I proceeded to do so. And, uh, it came to &
position where we needed a signature from Charlle for me to

participate and do so, and n0 we went about to get the

. signeture,

on

CieloDrive.comARCH IV

ES



<+

10 .

11

12

13

4

15

16
17
18

19

20

21

22

23. |

24

%5

26

27

T370_

Q& Did you talk t6 the County Jail?

A  Yes,

Q I'1) repeat the guestien, If you would please
ansvwer 1t, Mr, Hatkins,

You came to the County Jall with thlis lawyer,

hoping -~ your state of mind was that by virtue of the I
proceedings in the County Jail with Mr; Manson, to ebtain his '
signature end make money off of the publicity surrounding '
My, Manaon, is thaﬁtcbrrect?

&, aNo, the idea was to make money from an album
whigh Mal gaing to get put out -
o Q And thb album uasaﬁo bi~put out was to have
finaneial.value becauae of the pnblioity surrounding

Mr, Mansonts name- that was yan state of mind?

A Good thinking. b
.g ¥ 1 l
Q ﬂail would you answer the question?
A Youtre the one that's making the thought., Do you

want me to agree with what you think?

MR, KANAREK: Your Honor, may I have an @nswer to the
gqueatlion?

THE COURT: Was there an answer to the question,
Miss Briandl?

(Wﬁeriupon, the record was read by the reporter
as follﬁua;
R . You're the one that's making

the thoughti, Do you want me to agree with what

you think?")

THE COURT: WVell, was thers a questlon and another

CieloDrive.cCOmMARCHIVES
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T answer?
(Whe?egpbn, the record was read by the reporter

as follows: 4f i
P g " And the album was bo be put out
‘:wﬁs'to_have financial value because of the
- publiuiéy aurﬁbuﬁ&iﬁg Mﬁ; Mﬁnson‘a name; that

was your state qr m1nd@,

L7 T éood'thiéking.")

THE conax;_‘gou%d goq,anzggﬁ§the question? Was that your|
state of mind? '

THE WITNESS: I don't -~ I wouldn't say that sums up my
state of mind at all, no,

Q BY MR, RANAREK: Was it ip youp mind that you
were coming ﬁa the County Jall with the lawyer and seeling '
¥Mr, Manson, have Mr. Manson aign papers in-order to make money |
out of the fact that.Mr. Mansén had publlcity surrounding |
nin? '

I belleve so,

A Yes,
4 What 12 the name of that lawyer?
A J, Freedman,
q Fop-geg~d-n-a-n?
A
)

This was a lawyer of your cholce?

THE COURT: You needn't answer that.

Q BY MR, KANAREK:  Is that corréot?'

THE COURT: You needn't answer that, It is dmmateriel.
Q BY MR. KANAREK: Well, did you, Mr. Watking --

weie you disappointed, Mr, Watkins, by virtue of the fact

CieloDrive.comARCHIVES
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1 : that you did not meke any money from thils arrangement that

. 2 you wanted to tak; pblpce between yourself and Mr, Manson and
3 .' Hr, Freedman? ;- o
4 . A_ Was I disappointed?
5 | : 1 h}’ ; Yei;,iﬁﬁ e AR L
S 6 & T I'd say so, yos. Lol |
s . 1 q You were giggppai?tnp, &nd you were disappointed

8 because you couidn't méﬁe.Any money off of that, right?
9 A Well! I.was '‘disappointed because -- because
10 [ FCharlie lled to me, He sald it was mine, I could do anythipg
1 I wanted to do with it, And then, when 1t came right down to
12 | 4%, 1t wasn't mine, I couldn't do anything. i

13 Q So by virtue of the fact that you couldn't make
| 14 | thls money, ﬁon became mad at Mr. Manson? Is that correct?
. 15 A Not ‘actually, ne, I continued to stay around for
16 | quite some time,
t i g I see, And you were unhappy, if I miy ask 1t in

. 18 | that manney - you were tnhappy by virtue of the fact that
B this financial situation did not come about, right?
2 - A No, actually I was still striving for it to come
4 about in other ways, We still kept working on it, I -- even
2 { though we didn't have the signature that -~ that -- I didn't
23 really know where the money was coming from, We continued to -
. % | work on the yesord and, in fact, the record did come out,

» Continued to work on other articles and, in fact, they did

26

i 2
% u

come oub,
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right?

12 ) .y

‘13 ..1: ’ . 3 -A: - Y&a. 1#'( -1 j

Q And the signature that you say you didn't have isg

| the signature of Mr. Manson; is that right?

A That's right.
Q ¥r, Mangon refused to #ign the paper; is that

A Refused to sign it over to Jay Freedmen or I, ves,

- that i‘ rizht‘

Q He refused o us‘.gn it over o Jay F::eeman and

' you, and =~ 48 thet wight?

A Dx I,
Q.‘-.‘ ) “And te refused to sign it over to Jay Freedman oi

it

@ Both wiyx, he refused to do ity right?
A ~Yw y t-ricky, Mi. Eanarok.
KANAREK- Wcll, your Honor, I would ask the protec-

- tiom of thg szrf:g If th¢ quastion =~ 1f the question is not

clear, I will be; glad ta reframs 1.
I believe it's & clear question, however.
THE WITNESS: It is clear, but you are leading -~ vou

Freednan and I wented it to be signed over.
I sald:r Jay Freedmsn or I.
) BY MR. KANARER: 1I'1l sgk the question sgain.
A Okay.
. Q- You were unhappy bevauge Mr. Manson wouldn't sign
a paper giving your and Jay Freednan, collectively, sny mohey;
right?
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(No response.)

Both of you together?

No. It was going to be signed over to me, =~
I gee,

== ot Jay Fréedmarn.,

Not Jay Freedman?

He vag strictly just helping wme.

And you see & trick {n my question?

Yesh, T do. |

MR. MANZELLIA: Objection, your Homor. . It's not

o> P o o e

velevant.

THE COURT: Sustained. .
Q BY MR. KANAREK: And so you were uuhappy because
» Manson would not sign?
THE COURT: Mr, Ranugek, now, you've asked that
question in & half & dozen d:l.fﬁamnt Ways.
Can't we get o ta something elan?
MR. KANAREK: Very mﬂ, youy, Hma;t;,.! v e
I would like to nk; this. one’ qphentim w that

. subject, 1£ I wmay, your Honoz, because of thu == bpcauge
- of the statament that My, Wat ~= *begmaa qf a’ si:atemmt: that
© Mr. ¥atking made.

vy

May 12
" THE COURT: You may,
MR. RANAREK: Thank you,
@  Then, Mr. Watkinsg, you were unhappy with Mx.

| Mdnson becsuse he would not wipn & paper giving you financial

23 |

xi‘ghtﬂ’ .

CieloDrive.cOmARCHIVES




8-3

10 |
1

12 7

13

14

5 |

16

by

18

19

320

21

23 -

24

26

73715

MR, MANZELLAs: Cbjection,; youxr Honox,

Q BY MB. KANAREK: =~ ig that right?

MR. MANZELIA: The question hag been asked and answered.

THE CQURT: Sustained.

Q BY MR. KANAREK: Now; Mr. Watkins, did law
enforcenant officers promige you that you would not be

- prosecuted for anything that you bad done f conmection with

your relatfoaship with the people that you call the Manson
Fani ly?

A Did they say I Wnldn't be prosecuted?

Q Yes, ‘

A L have dane npthing to be. prosecuted for.

Q My questigq*’ir D1d yau have a conversation

- sith law -« would ;yqu ol Mr, kaina,, I will b& glad to try

to make the question moxe clar, 1£ you' tal1 me the duention

| 14 not clear. TEPRIC S

My question is: Did ‘ﬂ;ll ha'ere | 'émirernatim

- with law enforcement officers wherein you tated to them that

you were aware that they were promizing you not be prosecuted
for anything that you had done, while you vere connécted with

{ .t:he'pgaple that you eall the Mangon Family?

A That's & pretty far out question,
Q Filrst, may T ask you, is the question cleux?
A Ko,
Q The question is not cleax?
A No. I understand what ﬁou are saying, but you
put a lot of words into it that just ¢loud it a1l wup.
Would you just say it in simple old English?
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- officers vhere it wag your understanding that you, by virtue
I of your telling law enforcement cfficers matters against Mr.
Mangon, that you would be given fmmmity from prosecution

- for whatever you sy have done while you were agsoclated with

Q Did you have a conversation with law enforcement

the people you call the Mangon Fawily?
MR. MANZELYA: Objection, your Homor. The question ig
compound., '
THE COURT: Sustdined.
Hag suyone promiged ;ri:ii *‘h'ny‘ frwumity in exchange
for your testimony, or for talkisﬁ i:e them?
THE WIINESS: & hive ’nevar ‘been prowised i{mmunity, no.
Althou,gh I ﬁwe bwn t:alﬂ by dﬁficam -t

) e
el i . :
,,,?\, 5 _1‘ -
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THE COURT: Well, you needn't gay what the officexs
raid, : |

) BY MK. KANAREK: Would you tell us, Mr, Watking, -~

A 1 would be glad to. '

Q Yay I ask you this? Has #ny police officer oy any |
repressutative of the District Attorney's office told you that |
you would not be prosecuted in comectlon with your testimony? |

A Yes. -

@ And you have -~ you were told this by law enforce

ment officers in 1969, «=

A Yen,
Q we 1§ that *right? ;'.,
A Yex, . P

4

Q And yszur ﬂt:a!:c of mind wag that that meant that
you would not be p:fonecutcd f,or Jhnything tlm: ybu had done
vhile you were pnsociated mtth. the Pﬁbpiﬁ ‘that your' c.a:li the

| Pangon Family, - SEROAR ; :11‘.
: N ﬁ_?~_:§"_:

A Yex. il

Q@ == is that pightt~ - D007 0

MR. MANZELIA: Objection, your Hottor. It assumes a fact

1 nok in midenc#!.

MR, KAKAREK: I am agking him, your Honor.
THE COURT: The Court overrules the objection.
Did you answer it?
THE WEINESS: VYes, I did,
THE COURT: The snswer miy remain.
Q BY MR, XKANAREK: And your state of mind wes that
possession of I_;S‘.B}h' x felony; is that correct?
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A I belleve that it is, ves,

Q Well, you knew that it wag vhen the law enforce<
went officers were speaking to you, and you've known it =~ yout |
knew it before that, and you knew it during all the time up
Lo this Ingtant; right?

MR, HANZEI.LA Objection, your Honor. This 1g all
irrelevant.

THE. COURT: The objection =~

. KANAREK: It is most ralevant:, your Honox, to show
state of mind. .
THE COURT: The objecti!m 1% overruled.
You, Ly mm::.

Q BY MR, WK. What 18 youy aumr, M. Watkina?

A I sald I aimd& siid: ‘mt, 1 know LSB,
possession of LSD im a felony == oy 1 Beliava such,

% don't actuaily know. I e rever reud the law. |

2] And your state Of m!,n& hag been that, at all times,|
that the poggession of other narcotics md dangerous drugs
that you have testified to possessing #re crimes, for which
youi can be prosecuted; is that right?

MR. MANZELIA: Objection, your Honoxr. That assumes &
fackt not in evidence, that he could be prosecuted for ==

THE COURT; Sustained,

MR, MANZELLA: =~ possession of any of these druga.

Q BY MR. RANAREK: Your state of mind was such that
you knew the posgession of the dangerous drugs, nareotics,
that you testified to possesaing, that that -~ that eich of
those possessions wag a crime; is that correct?
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- Watkins, &8 to why the Awny did not accept you?

. Honox?

A Yes, I understand now.

Q Aznd you understood it at all timas?

A Yes,

Q Now, you did not enter the Army; is that correct,
Mr, == '

A That's corvect.

R ~- Watking? And you did not eater the Army becauge
of mental infirmity; is that correct?

MR, MANZELLA; Objectfon, your Honox. This line of
inquiry ig irrelevant.

MR, KANAREK: 1 goes to state of mind of the =-

THE COURT: Sustained.

MR. KANAREK: Then mey I approach the witnmess »- ox the
Court, your Honor?

THE COURT: No, you may not. Sustained,

The objection is sustained.

g BY MR, RANAREX: Were you inducted into the Army?

MR, MANZELIA: Objection, your Honor. It's not relevant,

THE COURT: Asked snd snswered. Overruled -~ ox susuinedL
r&ther.

Q BY MR. KANAREK: Were you glven & reason, Mr.

MR, MANZELIA: Objection, your Honor. It's not relevant.|
WE COURT: Sustaimed. |
MR, RANAREK: Then may we #pproach the bench, your
) s _J_.
THE GOURT: No, you may not. ' .
Why the Ammy rejectéd him, 1f they did reject him, |

s 1.
>

2 e 2
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if they did yeject him, is Immterial.
Go shead with your next question.

Q BY MR. KANAREK: Mr, Watking, did you, in August
of 1969, did you consider yourself to bé & wmember of what you
have termed The Family?

A No.

Q Q" -~ did you give these questions -= or, did
you give these snswers as indicated, on August the 1Zth,
1971, in mnother courtroom?

"  Did you tell them that you were through
with the Family?

“"A  No,

g Were you through with the Family at that
time?

1A ¥No,

"Q  Now; we are telking about the August
following the May thait you left the Family, are we

not?

A  Yes2

pid you so testify?
A Yex.

Q Now, you've told us, My, Watkina, about & three-

- hour period; when you went off to meditate or gomething like

that; do you Zemember that?

A These weren't my words.

4] Well, you went off and you txied to absorb the
enormity of what you had heard; :ts that correct?

MR, HANZELLA: ﬂbjectim; yrcm:' Honor. That's
VI |

-:-,~

PR . . A
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argumentative.
THE WEINESS: I didn't may that, either.

Q BY MR, KANAREK: Well, during this dhree~houy -
period that you've spoken of, Mr, Watklng, What did you do?
A The three-hour par:tad that you are talking
about: s #ftex Charlie told me about Shoxty; and then before

I ssked any more questions, I just sort of wandared axgund

|  the Batrker Eamh tb;ex&, and ~=

Q‘ ?m m&md amuna the Barkex Ranch for three
hm:m’l i v

m Wzﬁm; Objaéuim. ywx Eonor.. The queption

: hu been, ask:d ahd é!nmred‘ ‘ -

THE COURT: Sﬂﬁt&inﬁd S ;
Q BY MR, KAH&REK: And’ aft;er Four h&d mndared a::mnd, B

| you came back; i¢ ‘that Fight? i,

A I didn't leave.
Q Wei1, you -~ you returned to gome perticular

| aresy s that right?

A Ko. T stayed right thexe st the Barker Ranch.
I mean, I Jjust sort of wandered around at: the Barkex Ranch.
Q Well, did you, after this three-houy period, éome

| o & paxticylar arem in the Barker Ranch?

A Yas.
@  And what area in the Barker Rench did you come to?
A Well, T wis standing over by the fence for & while. |
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" period?

Q And vhere were you physically located after the

| threashour period ves up?

A Uh, these are sure far out questions, Mr. Kanarek.
After -~ I didn't have & watch, I neither kapt time of the
three hours, and i£ I »~ can I sy what I an saylng =-

THE COURT: Just snswer the quegtiom.

THE WITNESS: Huh, would vou esk it again?

MR, KANAREK: May it be read, your Honox?

THE COURT: Read it.

(Xmmm, the record was read by the

! mpa;:s:et an follows:

A Q And Where ﬂem ygu ’physicluy ilocated
 after tha thma«hom.* pe:ciod oais up?")

THE GOURT: Wheve were you at the end of the three~hour

THE WITHESS: - There wis n¢ end to the three-hour period.

| What we're talking to be the end of & three-hour pericd is

another anchor point that we have thak we've calling anothex
conversation that I hed with Charlie, right? And this is

Q BY MR, RANAREK: My question is, Mr. Watkins, you
bave told its, you have mentioned a time of thres houxs?

A Yes,

Q My question is, at the end of that thyee~hour
period, where were yow physically located? Where were you?

A Well, I was standing around on the porch, but
aroumnd the front of the porch. And, uh, Charlie came
vendering down from ==
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Q My guestion wes, where you were lockted?

A Near the poreh, towands the fence, the back gate.

Q Apd you had no watch and you don 't know whether
ﬁha't pericd of time wag three hours or nok, vorrect?

A Right. I just approximated it |

Q And you don't know whether that three~hour period
was one hour or not?

A T spproximated it.

Q  You mesn it might he pne houx?

A I didn't sey that, you said that.

Q I'm ssking. I am not saying snything. I am
merely asking questions, Mr. Watking.

And would you tell me, would you tell gIl of us,

gould that three houxs have been one hour?

A There's very little chance of it. X approximated
1t to be three hours.
Q@  And you've ;qg:iﬁ some approximation based on

| something.

Diﬂ, youg ml‘ca . mlwlat:lm ot how did you arzive

e

- at that three-houz period of time?

'. HA’HZEIJA: Objeetim, ycmr H:mbr, ;Lt ig not relevant.‘
THE GOURT: Sustained.
MR, KANAREK: May :I; 'gxave n mﬂt, your Honorf?
q BY MR, mmﬁii: Hr. Watking, at the present time

i it a fair stmtamt. that ’ym are & goad friend of Brooks

Poaton?
A Yesd.
@  And you are a good friend of Paul Crockett?
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A Yes.
MR, MANZELIA: Objection, your Homor, this is &1l beyoad
the scope of redirect examination.
THE COURT: Sustained.
MR, KANAREK: Thank you, your Honon.
THE COURT: Any redirect?
MR, MANZELYA: No, your Honox, thask you.
May Mz. Watking be excused?
THE CQURT: Mr. Watkins, you may be excused.
MR, KANARER: Your Honor, may we approach the hench?
THE COURT: Yes, you may,
THE WIINESS: Mey 1 step down now and still be excused?
THE COURT: One moment. |
(Whereupon, the following proceedings were had
at the bench among Court and coungel, outside the
hearing of the jury:) ,
MR, BKANAREK; Your Homor, I wish =~ there's == I wish ==
there's certain statemente he made previougly. I do not wish
him to be excused, because I wish == there are two reasons:
One is I may want to call him ag a wiinesgs or I

 do =« I would }ike to have him be subpoensed ox be deemed

subpoenaed as x witnesg or ordered back on & certain ddte.

And; furthermore, I do nok went him excuged because
there are pm:r.ibﬁa that he bas testified to that I wish to read
to the jury and ° 1 went to make use of that provision that
ymr Hanm: has deemed to be a provision whergin if he is not
!xcused then,a his previ,oud i:est:immy can be read. Youy Honor |
‘allowed Mr. Hanzalla to make use of that in connection with
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- Maxy Brunper. We are asking for equal protection of the law.
o 2 THE COURT: If he has a prior inconsistent statement +~
3 are you talking about 12357
s MR. KANAREK: Well, I don't know the exact masber
5 right now.
6 THE COURT: If he had & prior incongistent statement in
o 7 | the vecord, & statement that's inconsigtent with his testimony|
8 | here, then he hag to be afforded the opportunity to explain it
9 | hefore it is -~ before it la urilizable.
9a fls, v | MR, KANAREK: Well, but your Honox mide the pofnt -~

11

13

14 . ‘
) B N ! -;{

16

w

i |
20
21
22
33

24 |

27
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9.1 1 THE COURT; Now, Aif you have some prior inconsistent
. 2 | statement that you wish to bring t0 his attentlon, you nay
3 | eall nim on it now. If he has a prior inecnsistent statement |
4 that you know about in the rec&rd in that previous trial, pgﬁ
5 it to him at this moment,
6 MR, KANAREK: All right, very well,
v T Bub the polnt I wéﬁ raising 1s this: I think
8 | your Honor made the point in connection with Mary Brunner --
? THE COURT+ Wy p&inﬁ was, 1T you wish %o question out-
1 | side of the séope of the direct examination or the redirect
n examination, then goéfﬁay take him as your own witness, and
then ydu may do that and the Gourt will ask that he be kept

13
on call. - W A -

RERTAE AT
| Hhernﬁﬂqys he live? St
. . i MR, MANZELLA‘ - Shcshone«, N

1 The point that T make is this, your Honor, I

4 |

e belleve, adapted whaﬁ wewhat I dan't agree is the law, but -

: 1 your Honopr adopbed this viewpoint that if the witness is not

P gxcused, the witness, even though the witness was not on the

% witness stand, that witness' testimony could be read to the
21 ' -
Jury.

In fast, your Honer allowed Mary Brunper's

23
" 1 testimony to be read,

THE COURT: ; allowed it to be read under 1235 as &

24

W

25
prior inconsiztent statement,

MR, KANAREK: Right, right.
27
. Noew, what I am saylng is this ~-

THE, COURT: What are you asking? I don’t understand you.|
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Nﬁ; kﬁNAREK; I'm asking that he not be excused because
I wish tO'rﬁad to the Jury certain paasagpﬂ of the testimony

# -t
PR

of hia, thet pravision. =« Lt

THE COURT: Welx,%you.mnsy ask him about thosze

MR, KANAREK: Wen .

MR, MANZELLA: I ﬁould like to inquirs, can he go home
and be on call? '

MR. KANAREXK: Well, maybe I1'1l ask him right now,

THE COURT: You have to give him the opportunity to
be heard in respest to 1it. '

MR, KANAREK; Very well, Very well,

{Whereupon, the following proceedingﬁ were had
in open court within the presence and hearing of the Jur&z)

Q BY MR, KANAREK: Now, will you tell us, Mr
Watkina, what did law enforcement tell you when they told
you that they would not prosecute you for anything that you
had seid or that you would say or had done?

A Well, when I first was talking about any law
enforcement offlcers about this in Inyo County, the first
officers I talked to was Dave Steuber. And he kept.saying,
"Dontt worry, we're not out to get you, Ve just want to
Xnow the truth," And I kepb telling him that they couldn?t

But they kept assuring me that they wasn't out to prosecuﬁe

me for anything. And this 1s why I say yes, they did keep
promising that they weren't going to prosecute me for anything,
They were afraid I wouldn't talk or something.
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‘MR, KANAREK:
I ask that «-

Well, your Honor, may that be stricken?
THE COURT: "TFhey were afraid I wouldn't talk," is
stricken,

THE WITNESS: Can I -~ can I tell the truth?

TﬁE COURT: Listen to the question and answer the
guastion and stop and wait for the next one,

MR, KANAREK: And, your Honor, may that last statement
be stricken, the gratuitous statement?

THE WITNESS:

THE COURT: Now, Mr. Watkins, you are & witness in thils

Your Honop -

case and you are to reéspond to guestlons and stop and wait
for the next guestion. You are not up there to gilve
spseches,
Q BY MR, KANAREK: Mr, Watkins --
THE COURT: Just a miguta. Do you wish a ruling om your
. MR, KANAREK: Oh, yes, his last statement, whith was a
gratuitous .-
| THE COURT:
rererring~t6?

MR, KANAREK:

Read the question, Whlch stdtement are you
He mide a statement whlle -~ Just a few
instances ago which was not In response, I don't belleve, even
to a question by the Court, and the Court spoke after I did,
THE GQURT: , ALl right, any statement made other than a
response to a;qgfﬁtiéh, ladies and gentlemen, is stricken,

. ¥ *

’ * '
i 1
v 1 *

-
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" in the cage of mr. Wavklhs have him available as a witnesa

Q BY MR, KANAREK: Did you, Mr, Watkins, on August
12, 1971, referring to law enforcement, "They --" did you say
they sald, "Go ahead, tell uys, Go shead, you can talk, it is
all right, You can.’talk.- Anything that you may say -- won'é
press charges, (o ahead, talk,"

Did you so testlfy in another courtroom?

A 1es,

MR, KANAREK: Thank you,

MR, MANZELLA: I have no questions, your Honor,

THE COURT: ALl right, thank you, and you msy step down
and you are excused,

MR, KANAREK: Thank you, Mr, Warkinn.

THE WITNESS: Sure enough,

MR, MANZELLA: Brooks Poston is available if lir,
Kanarek has further questions of him, your Honor,

THE COURT: Mr. Kasnarek, do you have any further
gueatlonz of Brooks Poston?

MR. KANAREK: Well, may we approach the bench on that,
your ﬁbnor? |

THE COURT? You may.

Coa #(Whoreupon the following prodeedings were had
at theabtnah amnng Gourt and counsel,: outeide the hearing of

.-. ‘.‘.\.. ‘;‘ z"‘ s
the Jurys) 0, 1 .f S 20T T

¥R. KANAREK. It I qay, your Honor, ; would like to -~

An casze he 1s needed an@“i? the prosecution represents that
to me, because I do not have any questions at this time,

THE COURT: Well, I'm going to excuse them unless you
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= T 7.
IR § N
¥ . T

can show me that At 1; s that the te;timony that you wish %o
offer 1% relevant and mattri&l to the defense,
MR, KANAREK: Well, I don't think we have to do that
with a witnesg, I think the prosecution brings thelxr people
in here, They have the funds, I think it is a -~ I do .
allege it is & violation of equal protection of the Fourteenth
Amendment for the prosecution not to have to disclose what
they sre going to say. They Just go out and get then, |
There is a4 vast dAlfference hetween ﬁr. Manson, who is indigent;
and the Peoplé., And they do not - ‘ |
THE GOURT: First, Mr. Manson is not, in the Court's
opinion, an indigent. And the Court belleves that it is nob

. unréasonable to require & showling before the County pays for

.the procurement, the transportation and lodging of witnesses,

MR.KANABEK: Well, the way i1t is adwinistered is clearly .
a viclation of equal protection and due process in the |
District Attorney having vast funds, They dont't have to go
through this, They Just do what they want to do, And they
Just pay the money out of the tax money that belonge to all

. OF us,

THE COURT:; All right, now, you've indicated that you
wish to speak -- wish to put Mr, wWatking on for furthar
testimony? ’

MR, KANAREK: It is popsible,

THE GOURT: Before he leaves?

MR, KANAREKX: No, no,

THE COURT: Isgthere anything further you want to put on? !

MR, KANAREK. No, no., I do not wish to alter -~ we do |

e U CieloDrive.com ARCHIVES
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not wish to put him on st this time,

MR, MANZELLA: Hr, Poston wetre talking about?

THE GOURT: Now, Mr. Poston, | ‘

MR, KANAREK: No, I do not wish bo at this time, I wish
to point out -~ I am not excusing -- or not asking that either |
or both «~ Itm asking that either or both of tpem not be
excused from this courtroom and they be ordered back to this

courtroom on a date certain,

THE-chRTs No, the Court is not going to do this,
In the first place, there is no way that the
Court or either counsel could predict a date certain that
either of these men should return to offer testlmony, and
they are here from Shoshone, ls that it?

MR, MANZELLA: Yes, your Honor,

THE COURT: Arnd they &are being maintained here in
Los Angeles at the Gounty expense; is that correct?

MB, MANZELLA, Xes, gour Honor,

MR. KANRREE% Nall I have no objection to them being
put on call as 1ong as the D:striet Attorney agreés to furnish
them and éhe Goﬂrt ﬁr&éra ﬁhut bhe Diatrigt Attorney ——

THE COURT: The Gourt would ask you to infornm them
that they are to keep you appriss¢ of their whereabouts in thel'
next 30 days,

o

MR, MAHZELLA* Xes yoﬁf‘ﬂonor, I'1l so inform them,

THE COURT:; And in the event that it ahould‘be shown to
me that the Court should cause them to cone to Los Angeles
County again, then, I'1l handle that deéiaion at the time
that it is presented to me,
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All right., Cell your next witness,

(Whereupon, the following prodesdings were had in
open court, within the presence and hearing of the jury:)

THE COURT: Does anybody need a recess?

Wetll take a reécess of ten minutes,’

During the recess, you are admonished not to
converse amongge youraelvea nor with anyone else, nor permit
anyone to cbn&erae with you on any subject connected with
this mﬂbter“_nor are you\to fonm or express any opinion on
the matter until it 15 finaily aubmitted to you,

(M1d-grternoon regess.)

P -,{
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THE COURT: The record will show that the jurors are
all present and ready to proceed,

MR, MANZELLA: 'The People call Sergeant Whiteley,

PAUL WHITELEY,
recalled as a witness by and on behalf of the Peéople, having
been previously duly sworn, resumed the stand and testified
[
furt?ar;aa';olgéws:
! o0 ' ‘ : , N
. ut _"} :‘,:‘ .~ . :-..: H ' .
o {_ % /DIRECT EXAMINATION®.
BY MR, MANZELLA:

. g vt
[

Q Sengeang?wﬁgtgxpy; Qodld youstate your nasme for
the record,please? Lt

4 Paul Whiteley,

Q Now, Sergeant Whiteley, directing your attention to
the date of October 1l4th of 19689, on or about that date did
you interview Paul Watkins and Brooks Poston?

A Yes, I 4ld,

Q And when you interviewed Mr, Watkins, did -~
during the course of that interview, did he tell you —-
strike that, '

Did he Say anything to you about atatements thet
Mr. Manéongﬁad.made t6 him?

MR, KANAREK: Your Honor, may we approzeh the bench?

'HE COURT; Very well, You may,

(Whereupon, the following proceedings were had at
the bench among Court and counsel, outside the hearing of the

Jury:)
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MR, KANAREK: First, your Honor, I woeuld like to object
under -- on the due process polnt, and equal -- and
lr, Whiteley belng in court when these statements ~- opr, the
testimony of Mr, Watkins cccurred, and Mr, Foston ocecurred,
if -~ 1t wvitlates the purpose ~- the historical purposs of
keeping & witness out of the courtroom when -- when a&nother ,_'i
when other witnesses testify,

Bacausé this -~ this obvlously affects the
testimony of the witness who stays In the courtroom and hears
the proceedings, |

| S50 we would <~ I would make & motion fto suppress
My, Whiteley's teatimony, because ..

THE COURT: Well, it's not offered to -« well, that
motion is denied, Itts -~ '

MR, KANAREK: He was in the courtroom during ~-

THE COURT: Yes, Bub, of course, Offlcer Whibelay is
the ilnvestigabting officer; and --

MR, KANAREK: That could be a very lmportant part

of the case, How <d¢ we know what the jury considers important?|

 And Mr, Manpson is denled a falr trial and due process under

the Fourteenth Amendment ~-
THE COURT: The Court does not --
MR, KANAREK: ~- and ~~
THE COURT: .- believe mso,
MR, KANARE;;}_I.have 2 further -
THE-GGﬂﬁT;'MDﬁ you have .-

‘ .Amﬁ;'ﬁkkAﬁEK: -— ground,

" UHE GOURT: Yes? ., . . i

" L
1L I

E R P N P L o ‘g
e ey Lk T
-
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MR, KANAREK: And that is, it's a synthetl¢ rehablili.-
tation. The man has testlified that he told the police
officers these things at the time he spoke to them.

| So what,;7'§here's no necegsity for Mr, Whiteley's
testimony in.that;ﬁgéﬁ%h, |

THE COURT: i%'s duplicative in part of what the
previous-witnesa test&ried to, bub. — = .

| MR KAMAREK And 1t soliéité g conelusion,

THE COURT: -~ buf since, the inferenc¢e raised by your
questions, some of §;ur questio;s;‘was that it was & more oOr
less recent fabrication T,

MR, KANAREK: No I - I don't see that,

" THE COURT: ~~ the Court belileves that, again, simply
the statement that 1t was -- the statement was reported -- |
that is, Manson's statement was reported in October, to the
officer, it is admissible.

I would overrule the ohjection,

(Whereupon, the followlng proceedings were had

in open court, within the presence and hearing of the jury:)

THE COURT: The last question, Mr, Willlams? Would you

~ read it to the witness?

(Whereupon, the record was read by the repofter -
as follows:
" " And when you interviewed Mr,
Watkins, d1d -- duping the course of that
interview, did he tell you -~ strike that,
‘"Did he say anybthing to you about statements
that Mr, Manson had made to him?%)
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108 1 M,Ra KANAREK-_, Your Honor, that's hearaay, and no
o 2 | foundation, < ~‘;' ;:,'i“ ',“,'} RN
3 | THE GOURT; The ob.jection 15 overruled,
. ' It is a.dmittned onl'y 5 1adies and gentlemen, to -

h ‘ %
- p

5 establiish that the a‘batement waa made -~ 1f, in your judgment,
6 | 1t does esbablish that,

: 7 You may answer.
s | THE WITNESS: Yes,
o | Q@ - BY MR, MANZELLA: And who was present durlng .
10 your interview with Mr, Watkins?
A1 A Deputy Charles Guenther and Sergeant Cecelia
2 | Rienast. ‘
134 8 | _And in substance, what did Mr. Watkins tell you?
‘ 6| MR, KANAREX: Calling for a conclusion,
‘ . 15 THE COURT: Sustained, The Court will sustain the
16 obJjeution,

" MR, MANZELLA: Your Honor, may I be heard on that?

It goes to dnother few questions that I am going
Y to ask Sergeant Whiteley, your Honor,
THE COURT: A1l right, I'll hear you,

(Whereupon, the following proceedings were had

20
a |

y .
? at the bench among Court and counsel, outside the hearing of

23 ) ’
the jury:)

2 “ MR, MANZELLA: I'm sorry. I would have'brought it up
= before, I didn't realize that you had indicated that ruling.

) o My point is that it's a prior consistent
. .21 gtatement, It's a ptatement made prior to the time that the

motive for fabrication allegedly arises,
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: iﬁr; Kansrek nade it clear that -~ in his
qpentipning with' regard to Mr. Hgtkins ﬂnd”an attorney golig
to mee Mp, Manson.in tha Jail wherein Hr. Manson refused
to sign aomething, he thcn,askqd Mr.,watkins ifr Mp. Watkins
was mad about thab; 1£ he becane hoatile at lMr, Manson over
his refusal to sign -~ br, refuaal to consent to Mr, Watkins'
making'use of pome album oy some asongs,
These statements ~- Mr, Watkins testiflied that

that occurred in December of 1969, The statements that

‘Sergeant Whiteley will testify to occurred in October.

They occurred before the alleged motive for
fabrication arose; and that thersfore, the statements them-
selves are admissible &8 prior consistent statements.,

And this is how I am offering those statements,

- your Honor,

MR, KANAREK: Your Honor, the reason that -~

MR, MANZELLA: In other worde, that theyfre offered
under -- I belleve it's 1236, 1236 of the Evidence Code 1is
Prion Conaistant Statements, :

MR, KANAREK: Your Honor, if -~

THE COURT: Just one moment.

MR, KANAREK: Vexy well,

(Pause 1n the proceedings while the Court

perused a volume,)

THE COURT: Well, under T9l, a prior consistent

| stetement is inadmissible unless prior indonsistent statements

have been used to attack the witness' credibllity, and the
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statement was made before #ﬁﬁ allégéd inconsistent statement,

Or (b), thers's & charge of recent fabrication
of testimony.

I think that's probaebly admissible,

MR, KANAREK: No, no, your Honor. The point is, this
is general impeachment, It's got nothing to do with any
specific atatements of Mr. Watkins,

On that rationale, every time you impeach some-
bady for something -~ this is impeachment to show
financial motive, It's got nothing to do with -~ with the
aspeat of priof consistent statements or inconsistent
or anything like that, It's just --

THE COURT: W¥Well, you have asked him the guestion &
number of times; -~

MR. KANAREK: About -~

THE COURT: -~ indlcating a guestion -. a question
indicating that his memory was refreshed after he apoke to
the officers; that bhils memory was jogged by the number of
conversations he had with the officers, ‘

MR, EANAREK: Not jogged, They to0ld it to him tway

~ back then, There's nothing -~ it has nothihg to do with
- recent fabrication,

If anything, 1t hes to do with his belng
programmed by them from the very beginning, It's got

' nothing -< 1%'s not recent fabrication at all. The --

THE COURT: The Court «-
MR, KANAREK: Take the hypothetical case of where a

pollce officer -- let's &gy ldst October, ingrained it in his
Por e

1 P J,'{A
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with recent ;aﬁrication.

mind as to what he had to say. That's got nothing to do

This 1is Just géneral inpeachment, The general
impeachment of one withess, against the defendant -~ or
litigant ~~ because of financial oconsiderafions, It's got
nothing to do with -~ there's no showing of ~- that this is
a recent fabrication,

In fact, our position is that this was dons 'way
back then, when Mr, Manson was arrested,

THE COURT: I think it's admissible a3 an exception to
the hearsay rule, for theé purpose of rehabilitating the
witnesﬁ, in view of the nature of your questions and the
infersnces that they hHave raised,

The Court will permit it for that purpose,

L}
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| i#mfériﬁt: and ipmiterial. That regard is -~

(Wherewpon, the following proceedings were had
in open, gourt within the predence and hearing of the
Jury:)

THE COURT: Again, ladies and gentlemen; Sergeant
Whiteley's statement as to what was gald is admitted for the
purpoge of establishing, if it does, in your opinion,
establigh that the statement was made at the time that is
testified to.

] BY MR. MANZELILA: Sergeant Whiteley, would you
tell us vhat Mz, Watkins paid in that regard?

MR. KANARER: Well, that -« I'L1l object to that as
ambiguous. There's no foundation, your Honor. Hearsay,

THE COURT: - Sustained.

Q  BY MR. MANZELLA: A1l pight, Sergeant Whiteley,
you recall we wers talking about: My, Watkins, whether ox not
Mr. Watking made a statement to you during the interview on
October 14, 1969, in which he told you about a statement Mr.
Mangon made to himj do you recall that?

A Yes.

Q Would you tell us what Mr. Watking said to you on
October 14, 1969, in that regard?

A He told =~

MR. RANARER: Object on the groumds no foundation,
hearsay, lrrelevant, immaterial, calling ~-

THE COURT: Objection -= are you finished?

MR. RANAREK: Calling for & conclusion.

THE COURT: The objection is overruled. You may
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answexr.
A Mr. Watking stated that Mr. Manson had told him

 that he and others of the Manson Family had killed Shotty
| Shea at Spahn's Movie Ranch and had buried his body somewhere
- In the vicinity of Spahn 's Ranch.

g . BY MR, HAHZEIJLA‘ Now, on that -~ strike that.
Did, this intesview with My, Wetking and M. Poston |
occur in Inye Cotmty?.
A Yem, it dld,
Q  Vheresbouts in Inyo County did Lt cccur?
MR. RARARER: That's assuming facts not in evidence., It
asmumes Mr. Pogton was presgent. |
THE COURT: The vbjection 1s sustained. It does assume

. Mg, Poston =+

MR. MANZELIA: Wag pregent where?
THE COURT: At the interview.
Is that your objection?

MR. KANARER: That's correct; your Houoyr,

Q BY MR, MANZELTA: Whera did the interview with
Mr., Watkins oceur?

A In the undersheriff's office =~ Inyo County
Sheri£f's Office in Independence, California.

Q Did you #lso intexyiew Mr. Poston at the same

place on the same date, Cetober 14, 19697

A Yes, I did. : ]

Q And did you interview Mr. Watking and Mr. Posion |
separately?

A Yes, I did.
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11-3 1 Q yl}a-?:ag present when you Intexrviewed Mr. Popton?
? . 2 A % fsé;‘cg“é:ﬁi; Cecelis Kienast and Deputy Chéxles
5 | Guenthex. . . '
s g;p‘,t | And diri’nlg '_til;intgwian with Mr, Poston, did Mz.
5 | Podton say snything to you with regard to statewents that Mr,
6 | Mangon ~- he had hesrd My, Minson make?
B A Yes. |
8 MR. KANAREK: Comclusion and m::sny, no fowmdation,
9 | your Honow, iryelevant snd imusterial, |
. - THE COURT: The objection is overruled. '
u | Q@  BY MR. MANZELLA: And what did Mr, Poston tell
2 | you in that vegurd? ’
B | K. KANAREK; Same objection, your Honor.
| B THE COURT: Overruled.
. B A He told me that Mr. Manson had stated to him
| substantially the game that Mr. Watking hed; that Shorty Shea
7 1 had been killed at Spabn's Rénch, he had been stabbed to death
B | and that his body wig buried somevhere in the vicinity of
. Spahn*s Ranch. . |
| 4 BY MR. MANZELTA: Now, Sergeant Whiteley, after
& you vere agpigned to the -= to this case, dld you make any
2 efforts, other than those you've tastified to, to locate
# Donald Jerome Shea? | '
“* MR, KANAREK: Object, ¢alling for a conclusion, na
® | fomdation.
% May we approach the bench, your Honor?
.- " | THE COURT: Yes, you may.
| * - {Eiherwpm,' the following proceedings were had
T
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11~4 L at the bench smong Céhurt and coungel, outside the
® \ - “heaving of the jury:) |
s | MR, KANAREK‘ Youy Honor == E
s |- ‘ 'm cwa'r- Obgerve that the prior inconsistent at:ntemenE
. | doém”‘t #ppear to me too conslstent, as far as Poston i
e emc;emad, 5& far aé’ ;li m remembar his testimony.
' S 1 am inclinad to strike it uniesi you ‘wish
8 I to dﬁV&ibF §2- sny furthgr.
s | WR. MANZELTA: Well, my point is at this time the etate~
10 mem: is conaisim.ﬁ«bemms msubshance of Mx. Roston's gtates |
| mentk wes that =--
12 | THE. COURT: 7The scbstsnce of what?
B | MR. MANZELLA: My point ig ~=
6 | | THE COURT: What both of them sald that Manson sald ves
. 15 | that he, Shea, wag gtabbed, decapitated. .
" 6 | | MR, MANZELLA: Uhetwh, snd it is my position that that
7o is sufficient to show <~ that is suffliclent to show
18 | conglstency with what they testified to heve in this courts
S Y room.
Cw 1 _ MR RANAREK: Hardly, your Honor.
lla fl8.2.| - THE COURT: Let me -=
22
23 4
. 2 |
” 25
" v
27 '
. w |
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1la-1 MR+ MANZELLA: In other words, it would be
2@ » |Eentamount to me, the distinction fn saying Mr. Poston,

3 | teatifying in this ¢ourtyroom that Mr. Menson said that he
s+ | killed Shorty Shea and that Sergeant Whiteley, on October 1l4th, |
s | said Mx, Manson said "We did him in,” -- I mean, 1t s clear
s | -om Octoba;: 14 Mr. Pogton told Sergeant Whiteley that Mauson
had told h:l.m ‘that he¢ had killed Shorty Shea.

) ';‘HE COURT: Your point Ls thak it does show 2 consistency,
SR Lt ihat 1t waa reported mud was not Tecently fabricated?

Jd

Car
-1

0

M 10_9*-';' HR, MAHZELMn ‘1‘1141; s Cortect, your Honor, it cccurred ==
n| o GWR'I:.. 11: mzcurz:iedia-
12 IMZ.ELIA‘ Tuoccumd before.
13 ‘THE, cot!RT‘* It:: ‘omurred before these events arose
1 | wherein Poston and == .. .

. | 15 MR, MANZELIA: And croékett: sand Watking were paid money.

6 THE COURT: And had the motive to be angry or disappointed
v | in Mengon? |
18 MR. MANZELIA: That's corréct, your Honor. We've

¥ | established the date at which they were first contacted with
2 | regard to recelving money with regerd to the Mangon Family,

2 | and that wis in December 6f 1969, and what my position is,

Z | that the fabrication Is mot with specific wording that they

8 gavg -

- 2 THE GQURT; I suppose -=

» MR, MANZELLA: -~ but the fabxicstion they kiiled Shorty
Shea, and we just established that they did tell -~ hefore
| this motive for fabricating -~ they did tell someme about ~-

| Sergeant Whiteley, that they did tell that Manson -~

26

27
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MR. KANAREK: That is not the guise of the ifidcomsgistent
statement, this over~all conclugion that Mr. Whiteley testi-
fied. His gtatements ave clearly not consigtent. They are

 clearly not consistent. They are clesrly mot consistent.

THE COURT: Well, they are in that they describe -- and
that they do gtate that Manson steted that Shorty Shea was

| killed ot Spa&n Ranch; consistent in that way only. They
don "t relate to conversdation.

. m: Wal’l‘, ﬂ’eﬂ!t*
THE COURT: As uch 'of ‘the witnesses related it,

WAREK~ Th&t 8 gorrect, your Honor, and & statement
is 2 statemen:;, not an over‘-all conclusion, and it ig irvele~ |

vant, it Lz immaterial.” ;There 8 no foundation for it. It is -
the prejudicigl, effect on this jury is unbelievable from that

. == from that coming from the lips of & police officer, a

 conclusionary statement that he made.
17

MR. MANZELLA: Sergesnt Whiteley -= Sergeant Whiteley

" tesptified to what he did testify to, the substance of what

they told hin on that occaslon. ' .

THE COURT: Well, I think that's probably true. He
testifled in subsatance.

MR. MANZELIA: Which i perfectly propex for tedtimony
with regard to a convers#i:iom

» KANARER: No, not when you're trying to show the

consigtency =«

MR. MANZELIA: Your Honor, the difference between, I
think -~ to prove Mr. Kanarek's argument seems to lose sight

]

of the fact we're talking about a man saying that he just
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, + killed someone., 1£ on a prior pccasion the game witness told
.. , | Someoue aite that the man did indeed <= in other words, Mr.
g ] Handm did indeed say that he killed Shorty Shex, I don't
;; ‘kngw how %rm [San get mc!:; mpxa congistent than that.

L . MR, RANAREK: "' ell, your Honor, it is clear that what
s | he teati,gied 1:9 ;~- ym can take the words and check them, théy
.! ;| are net comsigtent statemmt:m They just aten't.
. ‘PR COURT: ! It i gufficiently -~ it ig sufficiently

o | worroborative of the statements of the two witnesses, 50 the
o | CGourt believeg iy mey remain. It 1s sufficiently consistent

w | with -~
2 | MR. KANAREK: Well, I would asgk -«
13 THE COURT: It im sufficlently conslgtent with their
u | testimony that the Court will permit it to vemain in.
o 15 MR. KAWAREK: Well, your Honor, I move that the Court

1 | order the statement strxicken and admonish the juxry not to

1w | consider the statements for any purpose and ask that =~ #&nd
1B | ask for & mistrial. Mere admonishment will not suifice,

1 | because thig isn't -- this £z & confegsion that supposedly is
2 | being given to ihe jury, with the jury supposedly ty uge it
2 | only for corroboration and not for the =» not to bé used on
22 | the substance, and it is kind of -~ it is the kind of

2 distinction that this jury, a lay jury céannot possibly wmake.

. 2% THE COURT: I believe that it cam, I believe the
% | jurors can follow the Court's imetructions as glven,
26 MR. RANAREK: Well, I &gk for a mistrial in connection
% | with this purported -~ this testimony.
'Qb flg. # THE COURT: Well, the wotion for mistrial fs denled.
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 as & matter of trial Lactics, We're stuck with it, I realize"

" on the one side you can drgue the inference ~-

MR, MANZELLA: I believe the point we came up here for
was my gquestion to Sergeant Whiteley, have you made any ‘
further efforts to locate Donald Jerome Shea,

I expect him to teatify that they took certain
equipment and a ceprtain number'of men out to Spahn Rdnch and
surrounding areas beginning November, 1969, and began o
dlg up certain areas of Spahn Ranch and surrounding areas and
that they were, as a result of those efforts, they were unable:
to incat:'thg body of Donald Jafomu'Shea. ’

MK, KANAREK; Well, that'!s -~ they can’t do that.

Why not dig in Tusceloosa, Alabams, or anywhere, or Bolse,
Idaho? I mean, you can't do that,

THE COURT: I suppose it 1s because the Manson Family
was not located in Tuscaloosa, Alabama, at the time Mp. Shea
disappuared,

MR, KANAREK: That's the very viclousness and the
prejudice of it because it focuses —-

THE COURT: Why are the Peopie -~

ME, MANZELLA: Because we did it and we're stuck with it |

THE CQURT: Since nobody appeared, he might be -

MR, MANZELLAj They spent #500 man hours -~ betweean
4500 and 5000 man1houp$ ot this Job,

THE GOUEE;f Ave you sure you want to object to this?
It shows nobody vwas raunﬂ in thenarea wh.re those screams vere.
and ‘1t could pﬁ df@n&d that Mr§ Shg& is, ‘therefore, off in

Tuscaloosa, Alebama, ~ - -
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" MR. EANAREK: No, they're going to argue this body ia
elsewhere, I mean, I can't accede to that.

MR, MANZELLA: I realize you can draw that inference,

| But T think that since we've made that effort to locate Shes,

that we're stuck with it., And I feel, of course, that it is
relevant,  If the defense wanted to offer it, it ecertainly

"wquid.ba relevant,

THE cwm:h‘ How is 3t%
MR, MANZELLA: ‘Well, it 1s relevant to show that ~-
to avqid thq infarence that no attempta were made to locate

Bonald Jerpme Shga.
§ »

59’!':,.,.;' : ;.
What-we ara ﬁttemptingéto show is tbat efforts

| were made to 1ook in ﬂhgb we, qonsiderad to be likely areas
| where the body weulq h&?& heen buried,

MR, KANAREK; You ¢an't boost yourself up by your

 bootstraps,

MR, MANZELDA: And we are unable $o locate Shaa as 8

' results of those efrOrta

THE COURT: It doesn't go toward proving death, does it

| toward proving the corpus delietl at all?
21 |

MR, MANZELLA: No,; but 1t does go towards the argument

thit no efforts were madeAto locate the body, ,
| In other words, there's been testimony here, and

1t seems glegr that our testlmony is that Shea was huried or
515 remalns were buried at some place at Spahn Ranch., And it
does goes %o -- i does go to rebut ahy inference that no
efforts were made to locate the body, |

MR, KABAREK: That's irrelevent,
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MR, MANZELLA: And it would séem clear to me that if
the defense wankted to offer this kind of evidéence it would be
admissible and, therefore, it should be aduissible when the
People want to offer the same testimony,

. MR, KANAREK: It 1§ irrelevant and immaterial, your
Honor, You can't generate your own evidence by this tqchniqﬁe

of making a -~ making some kind of grandstand play before the

 Jury. Knowing in advance theret!s going to betintrial; you
| gd out and do various things, and then you parade thls before

the Court,
THE COURT: A4ll right,
MR, MANZELLA: Sometimes I feel like some of our witnesse

1

do, S

n Thg-te;timony, as I said, I feel i3 relevant to

rebut. the 1nfe§enee that no effort was made to locate Donald

Shea 1ﬁ the area where the taatimopy shoya his body might be,
MR. KANﬁREﬁz 'Who i making éhe ‘ihference, first of all?:'

Donald Shea may atill be alive and theret's all kind of

inrerences aomebody can make. Because somebody makes up an

inference doesn't:ﬁ@Ah,ﬁﬁLcan naraaa avidence before the jury,

.Mr, Manzella,
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- effect outweighing mg probative value, your Homor, cleaxly.

- maybe you. ghould have dredged the Venice Canal or mmething

 body wag hidden, then certainly some effort st pearch for
 the body would be relevant and meterial to prove that, to

 equal protection under the 14th Ameidment; to allow this
~ horrendous amtunt of man-hours of work, of looking at -< of

doesn 't mean anything.

.,t“ Ewing Scott case, there was tﬁnﬁmy on the part of law
" enforcement officers that they dug up the back yard, the back

| evelaghes and a portion of & denture; that they -~

TﬂE CWR’I* ‘;‘hen ;lt -
MR; KANAREIQ* ':hi,i is o c;lu:: cage of the prejudicial

WZEI&A: ﬂ“"-" can 't be true, because we didn't
find & b“’,‘}’-g RN S

o
o T 1

MR, KANARER: Bul that <~ becauge you -« muybe the »=
THE COURY: If the infarenve could be taken that the

prm}e that the body was hidden, and not left on a hilltop in
plain sight,
Very well, I'11 permit it.
MR. KAMAREE! Bul, your Honor, I ~= it's my position
that this denies My. Mandon a fair trial, due process and

logking for Shorty Shea,
It's = synthetic == they could gpend a terrific
ntmber of man-hrmrs in & ;nillion different placea, and that

MR, MANZELIA: I just thought of someihing. In the

yard of the Scott residence, and they found iwo pair of

THE COURT: Yes.
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12-2 ; o - HANZELLA; -3 Wére able to comnect with Mrg. Scott.
. Ly ' THE COURTS . WélIs'tihw wes only discusged by wey of
' s | Summation in the case; was It not?
s | ' WZELLA: i'fan! your Honor, it wes a c¢ircumstantial
5 | evidence cage =+ . R
s 6 THE CQJR‘I:. Yes.
s - | MR, MANZELLA: =~- and as part of the law of the cage,

g | the Court discussed circumstintial evidence. All of this

o | evidence vas adnitted, and I belleve ~- no, I'm wrong. In

w | the == in the body of the case, where the Court discussed the
n | lay applicable to a no body cage, where they sumsaiized the

12 | two English cases ~~ which they ¢ongidered to be landmark

13 | cageg =~ |

1 | THE COURT: Yes. _
‘ 15 MR. MANZELLA: =~ the Court did number, I believe, seven |
6 | or eight paragraphs, and one of those paragraph# was partly
17 | the discussion of the fict that the officers had dug up the

» 18 | back of the Scott's residence and had ot found a body, but
19 | had found two palr of eyelashes and a denture.
20 © That; wes in the portion of the opinion which

2 | dealt with the law, and which was one of the numbered
2 | paragrephs.

| . MR, KAWAREE: So what? In that cage, they found =~ they
. % | found sonething. .
B | THE COURT: OFf course; that is miterially different
’ % | feom this, But -
_ 2 MR, MANZELIA: Well, they found no portion of her body.
@ B MR, KANAREK: Well, the deniureg =~
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123 . MR. MANZELIA: That was nuo portion of her body. How can
® , | you smy that? They were not teeth. They were dentiires.
. And so were the eyeglasdges. |
. THE COURT: Well, nothing was found in this case, that
s | Yot purport to show.
- MR.MANZELIA® Your Homory my point is that £inding
s ; | dentures and eyeglassed ave 1ike, swy, finding Shea's gums.
o | T8
o |, m COURT: Shea's guna weren 't turned up during the
jw émse o:E the Batrch, vere they?
o i MR, guaa’sm - No.. ‘Butthe point is that they're the

P

| same = if, in the course of the gesrch of the Scott residence, |

1::», | t:hey di&rﬁt ;ihﬂ. a\ ffbd;z o any portion of the bﬂdh if you

' u | find xm‘body'ﬁ PR o

® s | . mioGURTI © But they found something of a perscnal

o 16 | mature, belonging to Mre, Scoft. And you can’t say that this

w | wag the case in your search.

- - Nevertheless, I believe that there 1s mffiuienf:
o | inference that the body wes digposed of, gecretly, and that =-
2 | eyidence of & gedrch of the area would tend to confivm that.
2 |1 think Lt's admissible.

22 MR. KANAREK: I will object, your Honor ==
2 THE COURZ: The Court understands that. And your
. % | abjection -
= MR, KANAREK! =~ on hearsay,
% | THE COURT: And your thjection is part of the Tecord.

2

MR, RANAREK: And algo on lack of foundation, your Honox.
This men didn’t do the == he == just because he is & police

. CieloDrive.cOmARCHIVES




N | | | 7413

¢

124, officdr, b o't <. \_’ . 33 e .
o 2 ' THE COURT: weu, we haven't heard whether he's offering
3 the hearnsf ‘I:E hg he::e present at the time the search wag

4 | mades he could i:esti.fy to what wag dome.

. 5 DL 1YY perndt e,

: 6 ! (Whereupon the following proceedings were had -

: ? $n open eourt, within the preasence and hearing of
8 the jury:)
9 Q BY MR. MANZELIA: Sergesnt Whiteley, did you make
10

~ #ny effort to locate Donald Jerome Shea, other than those
12a fls, ¥ | efforts you've alveady told us sbout in your prior testimony?

2
13
M ‘
® -
16

17

1
20
21
2
25 -
24
% |

%

27

CieloDrive.comARCHIVES



741l

j2-1 1 MR, KANAREK: It's assuming facts not in evidence, your
‘ 2 Horior,
3 THE QQOURT:: Ofrerruled
4 KANAREK* And it ~~ mgy I finish?
5 .' ) ’.Dhera'u no foundation; it's calling for a

5 conclus:i.on j : irrelevan@ 1@&%:*1&1 thcre has to be a showing
L

. 7 | that Mr. Shes hus pa,sned mra.y, and 1% 's assuming that this -

8 this assumes tha.t Hr, Shqa has passed away, And thers's no

9 showing that nuch has a&cu’rreda.

10 t'a assumip’g taa‘cs *no*l; in éviderice,
1T THE GOUE‘I‘* Have you riniahed?
2 | MR, KANAREK: (No response,)
1 THE COURT: Have you finished?
14 MR, KANAREK: Yes, your Honor,
. 15 | THE COURT: 'The objection is overruled.

16 You may answer.

) - THE WITNESS: Yes, I did,

. 18 | Q BY MR, MANZELLA: And what did you do in that
18 regard?
20 | A T o
2t ' MR, BANAREK:; Object, your Honor. Irrelevant,

2 | immaterial; prejudicial effect outweighs the probative

2 | value; no foundation; calling for a conclusion,

2 THE COURT: Overruled, You may answer,
,:' % THE WITNESS: I made & physical search of Spahn's Ranch
£ % and the adjadent properties,
A # Q And when did you first begin a physical search?
. % ' A The last part of November of 1969,
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&  And did you oonduet this search by yourself?
A No. | | ‘
MR, KAﬁAREK: Your Honor, may I have 2 continulng
objection on the grounds stated to this?
THE COURT: No, you may not, |
Q@  BY MR, MANZELLA: Did you eonduct a search on one
ogcasion or ¢n more thap one ovcasion?
‘MR, KANAREK: Irrelevant, immaterial; ro fpundatiep;‘
your Honor. ' |
THE COURT: Overruled¢
THE WITNESS: Dn. _pumersus 0c¢asicns.‘
;Q ; © BY MB, MAHZELLA~ Beginning in November, 19697
; ? Tiat’s correct, &
- Qp3f' New,;iﬁ particﬁlur, wogld you Just list thﬂ greas
which FOU me in’ whiaﬁwyou conducted thia ‘physical search?

L

MR. KANAREK: Irréleyanﬂ immater1a1~ cunulative;

LT

no foundation,

THE COURT: qurrulﬁd., Youwmay ansver,
THE WITNESS: Spahn's Rench, Iverson’s Rarch, Devil's

- | Canyon, Yvberra Canyoni the property from Devilts Canyon to ﬁhe |

top of Santa Susanna Pass, and acposs to the Southern Pacific

: Radlroad tracks on the south ¢f Spahn's Ranch,

Q BY MR, MANZELLA: Did any other agencies, at your

- request, asslist you in this physical asearch?

MR, KANAREK: Irrelevant, immaterial; calling for &

| ¢onelnsion,

THE COURT: Overruled.
THE WITNESS: Yes,
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Q BY MR, MANZELLA: What other agencies?
A I hed the Los Angeles County Enginser's Office;
the Los Angeles County Fire Department: the Los Angeles .

Sheriffts Emergenc& Services Bureau; scuba divers; I héd the

-Aero Bureau with hellcopters; I had the Los Angeles County

Flood Control District; Mountain Rescue teams,

4] Sergeant Whiteley, directing your attention to
the photograph which ;a marked Peoplers 92 for identificatinn,
the serial photograph of Spahn Ranch and the surprounding
areas, doea chis photograph show the areas in which you
conducted . hh&s physical search, with the assiatance of the
other agencies that yo&'va mentioned21 ;j’

A Yes, It ghows 2 3reat porﬂion of it.
S Right, 1hd would ybu.point out the areas on

People's 92 for idmtiﬂcation and identify them on the

photograph, the aroaa in whibh you QOndueted the physical

search? .
MR, KANAREK: Irrelevant and immaterial, your Honor,
THE COURT: Overruled,
THE WITNESS: The first search nt&rt?d &t River Camp
{indicating), in Devilts Canyon -

Q BY MR, MANZELLA: Is that marked on the map?

A Yes. It has a little blue mark here (indicating).

AY

" That was in the last part of November of 1969,

We then moved up into the wateprfall area

(indicating), end we continued up into Devil's Cenyon proper,

. and we searched the canyon up and down, up tc a point

approximately here (indieating).
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- G That's about six inches from the top of the

. 2 | photograph, approximately in the center of the photograph?
3 A That's correct. We then moved down to Spabn's

4 | BRanch, and the $,P, Railroad track property, and we started

5 | up the creek that i-una'*faehina Spahn's Ranch,
a, ' é
6 <, o We na?ked our way -~ which would be west -~

: 7 all the way up to tha Eucalyptus grova o: Spahnts Ranch

' <3 . I""
8 | (1ndica%1ng),f 1} ;:1 ‘

2 ' In the meantime, we had the Fire Department
10 pump the water out cf the creek, make it dry; end av the
B | s&me time, we had seuba di.vera go do?m in the various wells
12 that were located at this poinc (1ndicat1ng) and at this point |
15 ) and approximstely this point, |
12b ¥ ‘
@ 15
16
V17

is

[t

19

20

21
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12b.1 1 " Now, these locations, are they shown better.on
. 2 the obher\phot;agraph, Pecple's 93 for ldentificatlion?

g . A Yes, a little bit better,

4 Q Now, axje% ',t‘i'x,ere. any other areas that show on

5 | Peoplets 92 foz; ;I.ainéii‘ication, which you haven't told us

s | avout ;v'e;:‘z- SR

. 7 £ Yes. Ve chebked numerols caves that were in the
s | ZIverson propertfy; n’lso, there are three water tanks over on

o | this part of Iverson's gropert:ﬁ tha.t we drained and checked,

10 . '.i!here's *une o one wculd be in this group right
1 | in here (1ndicating) —— - ;
2 | Q ' Reférring to approximately two inches above

13 the red line which shows in the photogreph, People’s 92
1 for identification, and approximately a foot from the left

. 15 | side of the photograph?
16, ) A Yes, And then there's one up in this area in
17 | here (indicating),
. 18 Q Is that directly north, approximately six or

1 | seven inches north of the first area you pointed out?

w | A Yés, And then there was another water tank which
21 | 18 off the top of the map, up here (_iridé.cating'), that we

2 | grained, |

2 Q ‘You mean off the top of the photograph?
s & ) A Yes,
% Q Ave there any other areas shown on thls photograph,

Pedple's 92 for identification, which you haven't told us

a about yet?

A No,
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Q  Sergeant Whiteley, directing your attention to the
aerial photagrapﬁ of Spabn's Ranch, which is an enlargement
of a portién.or People’s 32, the previous photograph, and
bﬁis photségraph being marked People's $3 for identification,

do areas which you -~ In which you conducted your physical
" search show in this photograph, People's §3%

A, Yes,
qQ Would you point those out for us, please?
A As T stated on the other map, we came up along the

¢reek and the railroad tracks here (indiecating), and following
1t up, we dug out & cave at this location (indicating).

THE COURT: Indlcating where? '

THE WITNESS: It'p ~-

MR, MANZELLA: May I interrupt, your Honoz?

THE COURT: ALl right.

Q BY MR, MANZELLA: Are the ra;lféad tracks shown
on the -~ on the railroad tracke marked on the photograph?

A Yes,

Q And are the two caves azbout which you have

: testified also marked on the photograph?

A There's one cave; and the other one 1s a campsite,
(Indicating.) ‘

We then continued up the creek, behind -.. excuse

me, It goes this way" (indicating) ~- behind Spahn's Ranch,

At this point behind Spahn's Ranch is where the Fire Department
draine& bhe craek

¥
[

d : Now, whan you gay “thih-point?“‘are you referring

| to the mark on the photcgraph .marked "creek", which shows

:): ) 5 } Y

TR k)
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27

- peak area (indicating),

Tio

right below the area of the photograph which has been
identified as "Spahn Ranch,” the "Main Building"?

A Yes, |

Q Now, what did the Flre Departnent do at that
location? _ .

A They pumped the creek dxy. .

Q And what other areas did you physically search?

A It's deslgnated "Well" here, Thils is where the
scuba divers went down,

We also checked numerous caves in thils rocky

Q And is that rocky peak arvea marked with those
words on the aerial photograph, ~-

A Yes,

4} - Péoplets 937 |

& Yes, We continued up through the creek $o the —-
what's shown as Efé&m.house" here, or also known ag the back
house; and we pbqtfnued on up to the Eucalyptus grove, shown
asxﬁEué%igpﬁﬁﬁlzfuve"rat the far lsfi of the map,

A A WA TyoSee

1 .
,‘4. A 4 . ;‘.1 . .’ ! P -

AT S A N
i o N o o- .
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l2¢-1 1| - q Now, did you pump dry the entire creek?
. . A Yes, From the point herve at Spahn's Ranch
3 (1qdicat1ng}, the creek was kept dry for half the day, all fhe‘
s | way down to the right side of the photograph (indicating).
5 A} A1l right, Sergeant Whilteley, what type of
: s | equipment was used, if any, in this search?
. . A The Fire Departument --
3 | Q In this physical search?
9 A The Fire Department used thelr jockey pumps,
10 | off thelir pumpers,
1 The Los Angeles County Flood Control had bull-
12 dozers which were used in the area up near the Eucalyptus
13 grove, to excavate;
14 | - And that's about all I can think of, except for
) 15 | the helicopters, '
16 Q And approximately how many menhours, if you know,
i 17 | were expended in this physical search?
g 18 MR, KANAREK: That, I'll objeet Yo, your Honor, on the
19 éround -
20 THE COURT: Sustained,
or Q BY MR, MANZELLA: Over what period of time was
22 this physical searghfegnducted? '
2 MR. KANAREK: TIrvelevant and immaterial.
) » | ;'TﬁE;‘é’oUR‘mfz' Overruled, |
5 | ;, f gﬁE‘WIT§£§S4 Approximately, three months,
: % | v é éﬁ%ﬁé}1MAﬁZﬁnﬁﬁi'tﬁﬁdgdo”joh know approximately how|
". 2 | many men were :lnvo]:.ve-d‘_%r;z,th,;f..g:-?{l?sical search? .
% A it one £imé, thére were 45 to 50 men; and at
T R

z
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other timas; it was just Deputy Guenther and myself,
Q Approximately how many times did you go to the
areas you have described, to conduct the physical search?
A " At the time -- this area, at least two straight
montha,

- ) And when you say "this area," you are referring to|

the areas you have slready testified about?

A Yes, I am speaking of the Spahn Ranch, Iversonts

| * Raneh, Ybarra Canyon, and Devil's Canyon.

Q@ ALl right, Sergeant Whiteley, directing your
attention again to both serial photographs, 92 and 93 for
identification, there appear certain labels on those

_ photographs.

Do those labels acéurately deplet -~ first of all,
do the photographs accurately depict the areas they're
supposed Yo deplet? '

A Yan. :: :
Q And 40 the labels which appear on the two |
photographs, Ao they accurately depiet the locations which they|

are .supposed . to depiot?‘; ~ R
A Yes,
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Q& ; N6w5 as & result of the efforts to which you've
testified, quere you able to locatg Donalq Jerome Shea?

MR, KANAREK~ fIrrelevant yoﬁr~ﬁ;nér, immaterial,
calling for & conclus}dn “-_ ey
'HE COURT: Gverruled you Qaﬁ answer,
THE WITNESS: WMo, sir.’.. . =

MR, MANZELLA: Thank you, I have no rurther'questiona.

CROSS-EXAMINATION
BY MR, KANAREK:
g Mr, Whlteley, sir, you say you were there con-

tinuously for two months, 1s that rlght?

A I peld I was out there at least two months,
Q Continuously? '
A No,
_ Q Steadily -~ what was your habit during those two
months?
A I don't understand you,
[} How many days during those two months were you
out there? E
A I seid I put in approximaéely two months out'thera,
Q During November and December?
A January, February, March and April,
Q And you spent two months during this peried of
time?
A Yes,

Q And during this period of time that you were

searching for Mr, Shea at the ranch, were you aware of a

LI

CieloDrive.cOmMARCHIVES



(€]

16

11

12

i3

14

15 -

T

17

i8.

1g

Azg :

21

22

23
24
35
% |
27

28

7421

] .

statement that ﬂr. Shéﬁih@dﬁ’ﬁﬁﬁmarian Binder to tﬁe effect -~

MR. MNZ‘ELﬁA-::; ,,‘(‘)Pj;eq:j::lﬁo}n:,i ! o .

+] BY MR, KANAREE: «~~ that the boy friend -~ 1-1",1
may finish, your Honor? |

MR, MANZELLA: This material should be objecteéd to
before Mr, Kanarek finishes the question,

THE COURT: Yes, he has spoken to the Court about that
previousiy.,

| Would you appraach the bench?

MR, KANAREK: Yes, your Honor,

{Whereupon, tﬁe-roilowing.proeeedings were had
at the bench among Court and cocunsel, cutside the hearing of
the Jury:)

THE COURT: All rdght, what's the question?

¥R, KANAREK: The pelevancy — the questlon is, we
have & right to know what aearchiﬁg he did, '

THE COURT: What's the question? ,

MK, KANAREK: Whether he foliowed up & lead. He's |
supposedly looking for Shorty Shea, We have a right to
inqqira.

THE COURT: What is the question?

MR, KANAREK: The question is whether or not he followead
up & lead, wherein Marian Binder stated that Mr, Shea stated (
that Mr, Shea - stated -- that he —- that ® boy friend of

'his wife was out to ¥kill him and that -- if they're going to

bring in the searching for Donald Shea, we have a right to
go into matters that pertain to it, They Just don't have a
right o give a one-sided version, We have a right to

PRI

i
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H
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cross-examine and find out whether this is a good falth

| investigation or not,

THE COURT: The question at this point, I belleve, is
whether or not yaur-gxamihation is in good faith,

MR, KANAREK: What --

MR, MANZELLAv My obJection is on the grounds, one,
it is outside the scopg of direct examination, He's testirigd:
to statements ‘made by Watkins and Poston end hets testifled
to h§kiQs_& physicsl search, digging up the areas, He's

_testified to -~ the Heconid objection is on the grounds -- on
‘the grounds it 1# nob rélevant and calls for hearsay, I have

not hrought out anything - apy -=- I have not hrought out
inrormation hearaay that other-peOple have told Sergeant
Whitcley. I have not brought out: any of that information
exoeptlror Watkins and Poston on the grounds that 1t is a
prioy consistent statement, I have not asked Sergeant |
Whiteley what leads he received and what investigation he did
because it does call for hearsay and 1t does not go to the
state of mind of Donald Shea, ‘

THE COURYT: It concerns only the search of the Spahn
Ranch aresa, |

MR, KANAREK: They can't keep calling Mr, Whiteley to
the witness stand, It opens up the sntire issue,

THE COURT: If you wish to present Mrs, Binder on

‘direct examinatlon as part of your case to establish

that Mr, Shea's state of mind was that he was going to be
killed by somebody else, then, the Court will -~ may permit
that at the time that you wlll offer it, but you can’t offor
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| it ot this time,

MR, KANAREK:‘ But this is relevent on a different
subject, your Honor, of whether or not ﬁhey'are searching for
Donald Shea or whebher they are just trying to load it on the
back of Mr. Manson. That goes %o the very hsart -~

THE COURT: All right, the Court will sustain the
oﬁjectign. |

(Whereupon, the following proceedings were had in

~open court within the presence and hearing of the jury:)

THE COURT: The objectlion is sustained, 'You'may
ask your next question,

Q BY MR, KANAREK: Well, Officer, some of the ener-

~_giea of these 5 pepple were out -~ devoved out there at the

Spahn Ranch, uh digging away , aupposedly looking for Mr Shea,
is tmt; right‘?'a D
iba siv, . .
' 53‘ Anﬁ\in that ﬁ~<1n.noﬁneqtion with your
searching for Mr. Shea, the Loa Angeles Sheriff's Department
devoted many thousanda of déllara tnder your Jurisdiction
to this task that you have portraynd for us, 1s that right?

A Yaa, sir,

Q And when you were out there digeing, Officer,

 you weren't anywhere else looking for somecne who may have

killed ¥r, Shea, were you?
MR, MANZELLA: ObJection, your Honor, 1t is lrrelevant,

It is lmproper, It is --

THE CQURT: Sustalned.
MR, MANZELLA: ~- obvious.,
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THE COURT: Sustained,

Q  BY MR, KANAREK: And, so, during November and |
December, and all of thede months that you have £old us about, |
all of these energles were focused upon Mr. Manson to¢ prove .
Mr, Manson's gullt, that was your -- you might say -~ your
almost fervent intent, is that right?y

A No, sir, it was to find Mp, Shea's body.
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2 . I ses.
But did you look for Mx. Shex's body for ==
under -~ in the bapéement of Bill Vance?
A In the besement of Bll Vance?
Q Yég.
A BL1l Vance was in Ohig.
Q I'm spesking, Mr, == 'ﬁcll, may I sdy this, Mr.
Mangon wes in jail. :
Did you look undernesth his cell? Did you dig |
underneath hig cell?
MR.MANZELIA: Objection, youz Honox,
THE COURT: You mneed not: answer that,
MR. MANZELIA: This questioning {8 improper. It 1s

pude and Insulting.

Q BY MR. KANARER: I’m speaking,; as you well know,
Sexgeant Whiteley, of the hole -~

MR. MANZELIA: Objection, it is argumentatlve.

TME COURT: If that's a question, you may finish it,
If it i & statement, do mot go on with it.

MR, KANAREK: Yeés; youxr Honor,

May 1 have & mowmeni?
I’ﬁE CC!JRT Yesg.

(Whereupon, Mr. Ksomiek conferred with Mr.
anel;la at the counsel table, out of the heazing
of the jury:)

MR, mzam; . Ypuz ué&e:z:, may I have & moment?
My, Kanarak hﬁa xequeated; an exhibir,
mk coiR: . e,

D

B

R CieloDrive.comARCHIVES




<%

10

u

12

13 i
4

15

16

17 -

is

19

i

2
22 ‘f
Co
%
kI
%6
o |

28

7429

» (Whereupon, there was a pause in the proteedings.)
7@ BY MR. KANARER: Now, Officer, on some day, you, |
youmlf came ypon an dutomobile located nesy Gresham and
Indapmdanﬁe Street cmaeﬁning vhich yot've alveady testi-
fied is¢ that gight,‘z
| Ah Yes, e
a8, A near hat automoblle, iy & hose which BL11
Wﬂce ,had mcupiad, is that correct?
A Yep, he wag one of the nceupents.
] And BillVance s the person who used the aliss
of William Rex Cole or Rex Willilanm Cole or gomething liké
that? L |

o

A ¥Yes.

@ bid you search the bahment, did you dig up the
baaement of that hm neax Greshim and Indepmdme?

A Ko, gir. B |

2 bidiyow ==~ you knew that Danny DeCarlo had lived
Cin Inglewno& with Barbara Hoyt, is that yight? |

A Yes. |

9 - Pid you dig up the anea around- thet home?
A Ko, siz.

Q To look fox tzhe body of Mr, Shea?

A No, sirx.

) You knew that Danny DeCazlo 1ived in Venlce, ;!.a '
that right?

A - Yesy slx,
| ,Qj . And you knew that he wes ﬁcianﬂly with My,
Springer, is that risht?
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A Yen, slx, I koew he was. .
R And you knew that Mz. Springer had an extensive

| police wesowd, is that right?

MR. MANZEIIA: Your Honor, that question is lmpropex;
&nd I objeck to 4t on that ground.
THE COURT: Well, the ~~ the Court sustains the objmtim

. It 1s outgide the gcope Of any cross -~

MR, KANARER: Well, the digging, your Hongr ==

THE COURT: Outside the gcope of any direct. ,

MR, KANAREK: 1'm speaking now of any digging -~

THE' COURT: 1f you ave talking about cross-exemination
of a_;ty w--f toncem:!.ng vhat Sergednt Whiteley testified ko on

B dizegt -

. MR, KANAREK: m:!; vhat I am talking about.
THE CCIIR'I:’: Yw. Bay go ‘ahead. You mRy proceed.
Q '“BY lﬂc K{HABEK' Did you dig in the Venice area,

© ooking for sz shea,"i

A ¢ Nogtelys o s

‘ Ba;:bam. Hoyt lived in Canogs Park, ::;,lghi,;?"

Yag, sir.

Did you dig around her house?

No, six,

Q Did you dig, ¥r. Whiteley, in -~ dizecting your

> oo O

1 attentlon to the area that the automobile was found,

pid you dig anywhere on Independence ox Gresham
Street looking for Mr. Shea?
| A Uh, no.
Q Pid you cause any wineral snslysis fo be made
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' concerning uny oﬁ the dirt:xim the autonobile that was found

S

neax Gresham aud Indepmd‘mce Strest coneexning which you

'teatifiﬁd?* SRR

AR

& Na, si::. |
Q" " Did you take sny samples from sny portion of that

- autombblle, the floorbomrd, the ' tmmk, the back seat, to

determine what the chavacteristics of any dirt found ox -any‘ -
goll found in that automobile might be?

A-  Ro, sir.

2 Apd go for ¥ period of <~ that spanned low many
months did you proceed with this digging that you have told

| us about?

1B |

MR. MANZELLA: Objection, your Honor, the question is
vague and ambigucus ag stated.

THE COURT: Sustained.

Q BY MR, KANAREK: Over what period of time did

. this digging take place that you have told us about, 0fficer?

A From right after Thanksgiving of 1969 until

' yometisme approximstely April of 1970.

Q And in that pariod of time did you -= well, T'i1

withdraw that.

Your Honor, I wonder if we could approach the

berich?

THE COURT: You may.

(Whereupon, the following prpceedings were had
at the bench smong Court snd cmmui, outside the
heaxing of the ju:cy*)

THE: GOURT: Yes.
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MR, KANAREK: Yes, yous Honox.
Now, in, uh, in conneetion with this witness's

- testimony, since counsel hag reopened the subject matter

of this attempt te look for Mr. Shea, it is my view that I
can go into that other material. '

m cqnmrz What other material?

MR. KANAREK: That he bpooght in previously.

THE COURY: What other material?

MR. KANAREK: About gending eut requests to these
various agencies, It is the same subject matter.

THE COURT: Well, you wish to reopen cross with respect |
ko that, the Court will let you. You have almdy done that |
wit:h xeapact 6 the Gresham Street address. ,

MR, KANABEK: Well, I mean, ~~ but I haven't «»

THE COURY: You may reppen £ross.

MR. RANARER:r Thenk yog:;i -

(ﬁhemupm, the following proceedings were had
in open eourt within t:!:;a presence and hearing of the
jnry:) | ‘

Q BY MR, KANAREK: Now, Officer, during thig perilcd
of time ttmi: you were apenking of, did you spedk -~ did you
talk to anyone ancaming thege -~ or concerning friends of

 Mrs. shen, mgdale;ae ’Shan?
2% |

A ’I }miieve - mid yom repaat: the questim 8o 1

' *

m&r‘mﬁﬂ it? ; ’3}1" ,’z *. 4 .\“ . 'f N

B
. LI ) L P ]
- - B . P

Q Yea.
" During th:ik pgtibd a# i:ime that you have spoken

il
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telegrams and these letters, did you spesk to any people
concerning ascquaintances of Magdalene Shea?

A Yes.
' +
’
3
.
A
Y
P il ’,‘-.
- 4 ¥ "I'
: ' z
3
r ? »
‘: .4
] :
i

n e
sa

46'-,"

_ T f
. ) by
-. " L H
{ vt
>
4
. ]
¥ 1
g * :
A
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141 1 &  And who are the people that you spoke to concerning
.- 2 acquaintances of Magdalene Shea?
3 A X spoke to the Bickstons, Mr, Binder; and I spoke

4+ | to a gentlemen in Texas -~ I can't remember his name offhand,

5 | I ¢an't recall‘théé'fight now,

6 ¢ S8, . Did you SPeak to Marion Binder?
: 7 ;A.“ No, No,: i don'f; h&lieve 50,
| Q Has Marion Binder ever-spoken to you in your
o | 1ifetime? {;'\“'4 Y
o | A Yes, |, ;
b Q And so ﬁdu‘spéke 56 Marion Binder concerning

12| Mr, Shea?
B MR. MANZELLA: Objection, your Honor., That's argumentatiﬁe,
14 and 1t's not relevent, your Honor. And it calls for hearsay.
. 15 MR, KANAREK: I am asking him whether he spoke to her,
s | your Honor, the fact of the conversation,
1 MR. MANZELLA: It's not relevant,

18 MR. KANAREK: It's pelevant on what the men did to

¥ | try to locate Shorty Shea,

= We are not limited to -- to just what the District

2| Attorney wishes to put on, your Honor,

2 THE COURT: The objectlion 48 overruled,

2 " You may answer,

. 2 THE WITNESS: %You prefaced this by saying: between
% | November and April,

And I spoke to Mrs, Binder after April of 1970.

e ; o Q BY MR, KANAREK: Well, before April of 1970, did

| you try to talk to Mrs, Blnder?
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|
e

A I ca‘m"t ‘Pecall,
q ; ‘0 And - |
' &  ) But I didaspeak with MraisBﬁnder numerous times,

Q When is the firat tima you spoke with her?

MR, MANZELLA: Oﬁjeebibn your Honor, It's not relevant,

THE COURT; Suatained,, .

MR, HANZELLA- And 1%*5 beyqnd the scope of direct
examination,

THE COURY: The objection iz sustalned,

MR, KANAREK: Well, your Honor, I am trying to lay a
foundation,

THE COURT: The obJection is sustained.

Q BY MR, KANAREK: Well, did Mrs. Binder tell you »-

MR, MANZELLA: Objectlon, your Honor, Excuse me, your
Honor, I apologize for interrupting, But Mf. Kanarek is
making statements and now testifying; and I object to that,

THE COURT; The objecticon 1s #ustained{

MR. KANAREK: Well, then, your Honor, may I approach the

| bench?

THE COURT: Yes, you may,
' (Whereupon, the following proceedings were had at
the bench among Court and counsel, outside the heaving of the

'.Juryz)

MR, KANAREK:; Your Honor, we are entitled to -~

THE COURT: You can't,

MR. EANAREK: If he -~

MR. MANZELLA;: I aan’t belleve that he's doing this,

THE COURT: You are not -- you tan't persist on cross-
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_ examination:,iﬁ:aéking that question concerning what Mrs,

. 2 Binder 1s purported to. ha.ve qa,id about a- friend of Mrs, Shea
| killing e offering_ﬁo—kill Mp, Shea.g,q_.

aa MR, KANAREK: Yopr Honor, I'm not -- let me suggest this

5 | €o tﬁe Court: Your Honor has allowed in hearsay upon hearsay,

~ of a negative nature, that nothing was heard concerning

: 7 Hr. Shea, .

-

THE COURT: Well, that's --

_ MR, KANAREK: And as a matter of -~ we have a right,
¥ :.by way of cross-examination -~
H THE COURT: You don't have the right to present this,
MR, KANAREK: -~ to go into what examination we had

B with -

¥ THE GOURT: Put Mrs. Binder on, or Mrs, Shea on, and

» the Court will hear from you.

a But this is outslde of the scope of cross-

A

- examinatlon,

< . MR, KANAREK: But we -- we are not limited to the

19
agencles that ~~ we have a right to show that he deliberately

20 .
. dddn't go to the sources where there might be the information, |

21
MR, MANZELLA: There's no evidence of that whatsoever,
2 :
your Honor, This offer of proof is made in bad faith, in my

23
opinion, - ITt's ineredible,

2
s ‘ THE COURT: The Court is of the same opinion,

MR, KANAREK; We have a right to show --

THE COURT: Now, you have been told about this by the
27 -
Court, now, before; and -~ as well as in chambers, We have

discussed this off the record, about what you wish to show
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in connection with the statement by Mrs, Binder,
Now, let's proceed,
MR. KANAREK: Well, we have -- how can we? A
THE COURT: Just ask your next question, The Court is
not limiting you, except that you are offering something
that's lnadmissible in the way that you are presenting it.
MR, KANAREK: Very well. I will try, your Honor,
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(Wh@fmftqn ithe following proceedings were had in
open court, within the presence and hearing of the jury:)
o' BY v RANAREK: Officer, you == you tell us that
you have -« that you gent out clreulers, and you sent out

telegrams to the Registrar of Voters im Toledo, Ohlo; and

[ maybe the Coroner in Pittsburgh, Pemnsylvania, that kind of
- thing; right?

A Yeﬂg Gi‘r.
2 And in that regard, would you tell us -~ would

you tell us what acquaintances, cloger to home, of Mr, -- of
- Mrg, Shea's yout spoke to?

A You are speaking of Magdalene Shea?
Q Yes.
A I can't think of snyome, other than people that

also knew M. Shea; and T =~ you are directing this to someone .

that's & friend of hers, that wes not a friend of Mr. Shea's?
Q If the question isn't clear, Officer, I will be
glad to attempt -«
A 1It's not cleax, no.
R -« to rephrase it ,
DLd you speak to any male friends of Magdalene

' Shea, that you believed were not friends of Mr. Shea?

A Yed.

Q And would you tell usg the nameg of the male )
friends of Magdalene Shea, that you gpoke to, that you believed
were not friends of My, Shea? |

A T can't recall the name of the gentleman.

Q You gpoke to one man?

o CieloDrive.cCOmMARCHIVES
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} &
RS ;;,a
PR
¥

» TA; N m:, I talked to two. As a matter of fact; I

: ;1?061;! £ recall either one of their nADRE

g, Wen, & you ba,ve anyt:hing by way of a notation
ag to uhi: thesa peapla am?
1{0, ?l;l‘nty Wére ng one to me.
Q _ Iio one == you didmtwrite down the nsmes of

| these twé iudivid.ttla”-'

A One,; I did; and the other, I didn't.

Do you have the name of that one individual?
No, I don't

Do you have any somewhere in your papers?
Soméwhere, yen;

L > O O

I mean, do you have it go thet you can, over the .
rece¢ss between now 2nd tomorrow morning, briug it to ual

A Pogsibly.

Q And go you spoke to one person, who was 8 male
friend of Magdalene Shea?

m; MANZELIA: Objection, youx Honoxr« The question has
been asked and anawexed.

THE COURT: Sustalned.

MR, KANAREK: Yes.

Q  Now, where wag it that you spoke to this pergon?

MR, MANZELIA: Objection, your Honor. It's beyond the
gcope of ~-

MR. KANAREK: Your Homor, it —=

THE COORT: The objection is sustained.

MR. MANZEIYA: == of direct examination.

Q . BY MR, KANAREK: Was anyone elge present when you

CieloDrive.comARCHIVES
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14a-3 . gspoke to this person, Officer? ,
. \ MR. MANZELLA: Same objection, your Honox, on the same
. ground.
. MR. RANARER: Your Hooor, we have a ~-—
g THE COURT: The mame puling,
] MR; KANAREK: May I approach the bench, your Honox?
R - . THE COURT: No, you may not.
. ‘ The objection is pustained.
5 Q BY MR, KANAREK: When wes it that you gpoke to
. | this pezson, ihis cne person, whoge mame you wrote down?
. A In December of 1969.
12 1 @ And what ves the relaticnship that you believed
__‘*13' kb é‘*}???‘} between thiﬂh.perqon..md Magdalene Shea?
Lo [ MR ’WZELM& *ijeat,iqn, your Honor, It's bayon& the
: _ . 5 scqpe of ai{renx: exanﬁ.nation, and it's not relevant.
' % KAMEK‘ ﬁuy 1 spproach the bench, then, your
: n | Hmoﬂ it T
. 18 '.'HE GC!JRT, It also calls for 2 conclugion. Sustained.
19 Q BY MR. RARAREK: What were you told was the
2 | velationship by thiz persen?
2 | THE GOURT: You needn't answer that.
. MR, MANZELIA: Objection.
2 THE COURT: The angwer 1 - the objection ia sustained, ,
) 24 Q BY MR, KANAREK: Well, Officer, you've told ug

% | that you have -=- you have gpent, I imagine, 8 lokt of momey

2 | and energy sending out these letters to these various dgescles
21 | that you spoke of; right? |

o » MR. MANZELIA: Objection, The question has been asked
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and answerad. It's argumentative,
THE COURT: Sustained.

Q BY MR. KANARER: Directing your attention to thoge

agencies; wag there anyone in any of those agencies, that you
gpoke to, face to face?
A Yes.

CieloDrive.cOmMARCHIVES

>
o



74462

14b-1 Q All right, What person did you spesk to face to
. 2 | face?
3 MR,MANZELLA: Your Honox, it's not relevant, and it's
s | beyond the scope of direct examination.
- THE COURT: Suatained.
6 | MR. KANAREK: This is the exact subject matter, your
. i | Homor, that ==
s | THE COURT: - The objection iz sustained.
9 MR. KANAREK; Then may I approach the bench?
© 10 © . THE. GOURT: No, you may not.
11 2 BY MR, KANARFR: Well, what agency was that person |
12 comnected 'w"i'th?'
Bk ! JMR, MANZELLA: (bjection, yeuz Homox. It's mot
) | :reimant. N
.‘ s zm‘: CGJRL Qv;r:;uied . You mEY answer.
| 16 THE WI'INESS: 1 spake Qith someoné from the Internal
) 1 '_ Revenue Se:l;‘vibe, »tbh ‘Social Security Administration, the

< B | Veterans Administmtion, the Coroner's Office -~ of this
B ! Gotinty and San’ Bemﬁ::dino ‘County == in pexson. Also Sinta

% | Barbara County; also, the Las Vegas missing pexsons people.

2 Q BY MR. KANAREK: In peraon? You spoke to them
2 | in person?
B A Tn peraon.

2 R And that's sbout how maxy people? Eight, nine,
51 gen , twelvel

' % A Ten people, let's say.

‘ " R Nome of those people ~= you dldn‘t == 1711

g ® | withdrsw that.
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Wb-2 1| You did mot believe that any of those people had
® 2 | ever known Magdalene Shea; is that xight? )

3 | MR. MANZELIA: Objection, your Honor, It's not
4 | relevant, and it's beyond the scope of direct examination.

) 5 THE COURT: Sustained. |

, s 1 Q@  BYMR. FANAREK: Did you beliave that sny of

g 7 | those people had ever known Shoxty Shea?
8 | ME. MANZELIA: Objection, your Homor. It's mot relevant,
9 | and it's heyond the seope of direct examination.
0 THE COURT; Susteined.
no Q BY MR. KANAREK: Did you, Mr, Whiteley, conduct,

21 in your investigatiod, any interrogation with pecple who

3 | yorked with Magdalene Shes, privr to the time that she met
- ¥ | Shorty Shea?

® B A No, sir.

a Q@  This ons pergon that you spoke to, who y

7| who you say you don't vemember the neme of that person at
 this time; the perdon who ~=- the ohe name you wrgte doyn?
2 A . Yes.

2 . 1'And tn fact, T stand corvected. I thought == I
‘spoké on the telephone algo to Magdelene's father.

21

fz j ) g Rowi you, gpake ﬁo Hagdulena & father? How ma:ny
® " ‘ t::luqq? A 5 e : '._,‘,,, 3',;_.
, 2. ” C
) WZELLM ijgatim, yortr Homoxr 3;1:,'; nok
. * relwmt.u.‘*** it *
' 2. |
SANAREK. Ymr Honor, it goes to show the dﬂigmca.
27
. " He lmm a r'.’.ght to uhow ~~ to go :l.nt:o the subject umtiex. . o
The District Attorney cpened - U -—? '

“""“?‘-‘Qﬂ»- .

T
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}lilib-*:s 1 , TﬂE mms he "hnarck, I have asked you repeatedly
.‘ 2 1ot to m:gua; unleas g 1 aqk for axgument.
3 KANABEK. Then may I approach the bench, your
s | Honot?
. 5 THE COURT: No, you mmy not.
sl The cbjection is overruled,
* 7 You may answer.
8 4] BY MR, KANAREK: How mény times did you speak to--
9 A To Magdalene's :Eathw’r‘
- Q Yeg.
1 A Twice; possibly three times.
2o Q And when ws it that you spoke to him?
1) A In 1970, I van't -~ I can't place the dates for
. 1"‘ you, because they weire separate.
® 5 Q And did you keep =~ did you keep a record of
| your callyng to this gentleman?
7 A No.
¢ . Q@  You made no notations concemning these calls?
® A No;
® Q  Or what way aid? Ig that xight? You made mo
“ | notations, no written notaticna of what was said?
2 A The type of conversation, you wouldn 't tske notes |
. 2% of «=~ or, 1 don't think that it would beé necessary to.
: * Q  Well, officer, I might. -
' ® Would you just answer the question? Did yommakc
%6 | any notes? e - T
® ! THE COURT: The question hed béen snsyeved. |-
2 ‘ e
e
-
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7445

f

14b=4 Go on to another question,

@ 2 | Q BY MR. EANAREK: 5o now we have this one gentle~
3 | man, gther than Magdalene Shea's SZather, that you spoke to,
s | and Megdalene Shea's father, and another person that you ==
5 { you =~ you never made any notation about.

6 | MR; .IIAHZELLA: Ohjection. The questim is argumentatlw..
» 7| MR. KAVARER: I haven't £inished.
I fHE COURT: Sustained,
o b -q,  BY MR. KANAREK:, Qutside of those three people,

o] only bue. % vhionlaeh Magdelene Shea hefore Mr. Shek wet her, |
1 ig it a mt that you. #poke to no human being that knew
Y4 fls. Hagdllme Shea. "befm ahe met Mr. Shea?

13
T N
T PO

14

16
17

18

33
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20 .
21 ‘
22
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24
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T, s L -.i‘i. : :.’:"
lde=l mmmmz T 6bj'e‘c£ on thé grounds that the ques~

2 | tlon ls vague snd ambiguous. It may not be to the withess;
3 it 1s to me. '

s | | THE COURT:  Calldng for a conelusion, Iikewise; -
s | Sustained.
6 Q@ BY MR. KANAREE: Did you -- did you atbempt to

» 7 | £ind any person who kiew Magdalerie Shea, before M. Shea met
8 her?
9 MR. MANZEIZA: Objection -~
10 ? BY MR. KANAREK: Othier than the ones that you have |
u | gpoken of, Officer? |
2 | MR. MANZELIA: Objection. The question has been asked
3 [ and sngwered, It's beyond the scope of direct examinatiod.
"o THE COURT: Owerruled. You mey snswer,
5 THE WITNESS: Yea. |
16 Q  BY MR. KANARER: A1l right. Who i¢ that? Would
Y | you nime that persem or persons?
18 MR.MANZELIA: Objection, your Honox. It's not relevent.
1 . MR. KANAREK: Your Honor, then may we approach the
20 bench? ) ,
A THE GOURT: The objection is sugtained.
2 | MR. KANAREK: May we approsch the bench?
23 THE COURT: No, you may not,
% | Q BY MR. KANAREK: Did you, Officer, send out #uny
% | letters concerning the background of Megdalene Shea?
1A Yes, sir,
21

Q And to whom did you send letters concerning the
background of Magdalene Shea?

¢ ¢
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he=2 MR. MANZELIA: -O‘bjéctim, youir Hoior. It's not relevant. |
. 2 | ~ THE COURT: Sustained.
s | . KAWARER: Then may I spprouch the hench on that,
o | your Hmpr? |
s | ’.;.'EE ‘G(IIRI: Ko, you uay not.
5 5 ! i g BY MR, KANAREK: Then youxr purpose, Officer, was
» A tq fin¢ w# infgmatlm; ;:mw:nins Mr. Shes, that could be

s | uaed agdinat Gharies Hanum'z That; was the purpose of your

9 sending qgiﬁ_ these ,ﬁlige;:,n, these letvers, these communications
10 to thege 'ﬁ:i&is‘x;gmm, that you spoke of} is that right?
n | A" No, I ean't say fully that, I would have to say
. }15 fls. 2 | that my main pirpose was to attempt o locave M. Shes.

1B
14
. 15
16
W
s 18
1
20
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15-1 . - q Your main purpose wag to »- the sttempt -- what
¢ o | wks that =-
3 | A To locate My. Shea. |
s | Q Aud this Intent to locate Mr. Shea has encom=
5 paused & period of time tiut:, uh == beging when and ends
) s | when? .
- 7 | MR, MANZELTA: Objection, your Honor, it is iyrelevant,
8 MR, KANAREK; We had ~~ then, may we approach the bench,
s | your Honox?
10 THE COURT: No, you may not. If ig overruled. You
n [ way tell him the period of time that {» involved. The
12 | . objection :lg mrruiad.
13 A it st!rted in November of 1969, and it is
u | sctuslly still going on,
® . Q7 - BY ¥R, KANAREK: Still going om, right?
L A .. : 'Yas.. |
’ x| 7e' g wWetl, then, you dom't know vhether Mr. Shea is
2 | "a‘.l.iye or n,ot, righ,t, ﬂfﬁcep’;’
o | " A }{y inve:tigation would say that he's dead.
2 Q rix! ' aakiﬂg ‘you whether you know, OFficer, whathex
L ’Mr. Sl:ma 1: a.;tivq ox nut:? ,
% MRMANZELLA: ‘Your Honor, that question is objestionable |
71 4n that it calls for a conclusion on the ultimate fact - |
- % | ¢ be determined by the jury in this cases
= THE COURT: The objection is oyerruled, you may answer.
) 1 A T was not a witness to hig death,
® 714 BY MR. KANAREK: My question -
. = Youy Homox, that's not responsive. I'm agking .
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15-2 . him whethgr he kgcwsgf ;That is what X sam asking him, your
. P Hano::. ; ’I'hlt is uﬁt ::mpmsiw, and I agk that that gtatement |
. 3 | be stricken: - .
s | THE COURT: ‘The ghbjection »- the answer way rectin,
5 The vbjection is overruled.
., 6 Q BY MR, KANAREK: Theén, you're sontinuing youy
2 7 { investigation looking for Mr. Shew, is thet right?
8 A Yea.
9 Q Aud go you do not koow whether Mr, Shes iz alive
0 | or not, Officen? '
n | . MR, MANZELLA: Objstction, your Honor.
z | Q@ BY MR. KANAREK: Is that correct?
B MR. MANZEIZA: If calls for a conelusion on the
| % | ultimate questide to be detexmined by the jury in this case.
. 5oL MR, KANAREK: Well, based upon counsel's statement,

16 then, I ask that hia previous statement be stricken, be
v | apesking =~ this officer is talking bout death, your Honor,

i

@ 1s THE COURY: I will strike tha questionk snd the suswerd. |
0 | THE DOFESDANT:  (From within the holding tank.) Is |
2 the jury going to decide If Shea is dead?
2 THE COURT: The Court states that they are stricken.
2 | You dre to disregard the question and snswer.
2 Q BY MR, KANAREK: And go, Officer, there iz a
24

continuing investigation, you are telling us, logking for
Shorty Shea, right?

26 A That's corgect.

2| m,. KANAREK: Thank. you.,

i COURT: AL right, ladies and gentlemen —

25 |
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15+3 1| REDIRECT EXAMINATION
® 2 | BY MR, MANZELIA:
' 3 Q Sergesnt Whiteley, that coatinuing Investigation

4 is to determine the whereabouts of Shorty Shea dead ur alive,
5 1g that correet?

6 . MR. KANAREK: Object, ohject, your Honor, if 1 may.
2 7 THE COURT: Overruled,
8 MR. KANARFK: 1If I may object to the guestion on the

o | grounds that -~ and if your Honor wishes me to make argument,
10 Y vould like to mske grgmmt at the bench.

1 THE COURT; The Gourt doesn't wish to hearx argummt.
12 | fThe objection iz overruled,
- 13| & .. That 'ﬁ rorrect.
1 m. ‘MANZELIA: That's all.
. ‘15- ‘ , ‘THE COURT: Ladies snd gentlemen ««
w14 MB. KANAREK: Msy I ask a question?
.o | THE COURT: | Y, your iﬁm’-
N © R O
o | sk | RECROSS -EXAMINATION
® | BY M, RANAREK®: - =) .« .
2| ‘Q - Officw, you are prosecuting Mr. Manson for
21 ourdext?
= MR, MANZELIA: Objection, it is irrelevsnt.
s # MR. KANAREK: I haven't finished.
25

THE COURT: The statement im stricken, ladies snd

o gentlemen,  If 4t is quastim you are going to ask, ask 3

27

® | question. . |
' Q  BY MR, KANAREK: The fliexs and the brochures that
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you say you have out at the pregent time, continuing the
Investigation, wight? |

A Yes,

MR. MANZELIA: Objection, your Honor, it is beyond the
scope of redirect examination. |

MR. KANAREK: Yes, it i5. He gays dead or alive.
Let'y £ind put who the agencles are.
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- wish me to approdch the bench?

I 1
"i:t

IHE COURT: Just & minute. You sre arguing again.
‘Would you state your objection.

MR, MANZELIA: Yes, siy. My objection ig the question
is beyond the scope of redirect examination.

MR, KANAREK: He asked ~- then, I have & xight to
inquire, yoar Honor,

THE COURT: 1I1'Ll Let Mr, Runarek xneopen.

Q BY MR. KANAREK: Tell ug what dgencies you now
have looking for Short} Shea?

MR. MANZELLA: Objection, your Honor, that dgpumes
a faet not in evidence. Sergeant Whiteley did not tegtify
to that.

MR, RANAREK: He testifled to & -+ does your Honox

THE COURT: 1 do not wish you to smrgue. I don't wish
you to ipp‘r?ach the bemch,
. Sa Overriuled, you mky answer.
17 A The Covoner's Offfca of the states that I named
bafpre, the GII, «Califomi& Investigation and Identification
asctim, ‘the ‘B‘ddcral Mfm sf Inveastigation sectirm, the
Army recprds in Kentucky, snd the records of Te:g.ﬁ&, Magsa=
chusetts, Afizons and Nevada, especiaily, have all been bagged)
¢ ... In other voxds, 1f Mr. Shea was killed or his
body came up in one of those states when the fingerprints vere
rolled and compared with the tagged carxd, that I would be
notifled fmmed{ately.
MR. KANAREK: Well, your Honor, T ask that that be

stricken, I only asked for the agencies, your chdr, and
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coungel w-
THE COQURT: The motion 5.# denied.

1) BY MR. KANARER: Well, have you told us &1l of thel

agencies, Officen? The question fs the agencies wherain
Mr, Shes's ~~ the seeking of M, Shea is now ict:ively
being done. Thet 1s the questiom,

A Teletypes ave sent out nationwide to migsing
personis ' unitg th:.‘wzhouﬁ the nation,

] Well, give us the sgenciesy thig encompasgses?

A That would be all 50 states, and each state
subdivides their teletypes individuslly, depsnding om,
usuklly, the gizé of the state. |

Q And thege are actively baing pursued right now,
right? | |
¥e gend the teletypes out.

Aﬁd they are active right now, is that correct?
Yeg, they are active.
These rvequests to these various agencies?

b O » B »

Yes, sir,
MR, KANAREK: AIl vight, thank you.
MR, MANZELYA: No further questions, your Hounor.
THE COURY: You may gtep dow,
Ladiexs and gentlemen, we will now take a recess
until tomorrow morning at 9:30. ‘
Remember the admaniticog, that isx, that you are
not to convarde amongst youisslyes, nor with anyone else,
nor permi;:'.gnym to converse with you on any subject

_ connegted with this matter, mor dre you to form or express
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any opinion on the matter until it has finally been substl tted |
to you. '
And you are slego to recall the admonition that

I have heretofora given you comcemiug the publicity, your
are not to hear, read or s¢e sny publicity concerning this
cage in any of the news media, nor are you to read, hear or
see anything concerning Mr. Manson in #ny of the news media.
' Thank you, good night,

(Whereupon, at 4145 o'clock pom. an adjourmment
f*}f;;"{»aan‘ taken until 9:30 o’clock . of the follow-

.. 57 ing day, Wednesday, September 22, 1971.)

)
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